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Ðàäåâ óïîòðåáè è
ïðåäàäå ÁÑÏ, çà äà
ñòàíå ïðåçèäåíò
Всеки ден ще следя кабинетът праща ли оръжия за Украйна
през трети страни, заяви лидерът на социалистите

Стр. 4

“Очевидно правителство-
то ще бъде реваншистко към
БСП, ще се използва кампа-
нията, за да бъде злепоставя-
на партията, за да се измислят
и представят пред общество-
то компромати срещу БСП”,
заяви вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и ин-
дустрията и лидер на БСП
Корнелия Нинова при преда-
ването на поста на наследни-
ка си Никола Стоянов.

“Не знам с какво съм за-
служила цялото правителст-
во да бъде наречено “Анти
Нинова”, коментира Нинова.

Тя напомни, че всяко зло е
за добро.

“С действията си за 1 час
президентът свърши нещо,
което аз не можах за 1 годи-
на - отвори очите на българ-
ските социалисти. Той два
пъти употреби БСП, за да
стане президент и два пъти
ги предаде. Сега поне съм
спокойна за партията, че знае
за какво става дума”, катего-
рична е Нинова.

“Аз специално съм удос-
тоена с тази чест да бъда сме-
нена от човек, когото съм
уволнила. Можеше прези-

дентът да прояви повече въо-
бражение, да назначи за ми-
нистър, например г-н Михай-
лов от “Кинтекс”, срещу него
поне има две дела, срещу г-н
Стоянов има само проверка”,
иронизира Нинова.

“За производствата на
оръжия и търговия с тях се
изговориха лъжи и манипула-
ции. Надявам се г-н Стоянов
да види истината и да опро-
вергае всички тези твърдения.
Комисия не е провеждана от
27 юни и ама натрупани над
200 заявления за близо 1 млрд.
евро, които чакат решение.

От “Булгаргаз” са изчислили, че цената за август трябва
да е с 60% по-висока от действащата в момента. Топката
е в КЕВР, която трябва да определи колко ще струва газът.

ØÎÊÎÂÎ ÏÎÑÊÚÏÂÀÍÅ ÍÀ ÑÈÍÜÎÒÎ ÃÎÐÈÂÎ

Оттук нататък ще следя всеки
ден какво решение се взима,
закъде тръгва това оръжие и
ще задавам същите въпроси,
на които ми се налагаше да
отговарям аз 6 месеца. Ще
търгува ли новото ръководст-
во на министерството или
президентът Радев през слу-
жебния кабинет с оръжия в
Украйна през трети страни?
И един патрон ако излезе за
Полша, ще питам - къде оти-
ва? Имате ли гаранции, че не
отива в Украйна?”, предупре-
ди Нинова.

Стр. 2
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НЯКОЛКО ÄÓÌÈ

дивителен служебен кабинет.
Трима от министрите са членове
на Националния съвет на БСП. Без
санкция на същия орган, както би
трябвало, ако Уставът на партията
е закон за всеки член на НС, а не
хартийка за всякаква политическа
употреба.

Президентът Радев за пореден
път предаде БСП. Сега партията е
в голям риск. Още преди да бъде
обявен този кабинет на Радев, се
разнесе мълвата как разни емисари
обикалят по министерства и аген-
ции да уговарят назначенията на
БСП в държавната администрация
да се обърнат срещу ръководство-
то на партията, включително и в
НС, за да си запазят постовете.
Например. Така че най-вероятният
сценарий е БСП отново да бъде
бламирана от президентското лоби
на изборите. После следва поредна
атака за овладяване на партията.

Очевидно независима БСП не е
нужна на президента, нито на онези,
които му подсказват как да рути отвъ-
тре и отвън партията. Както и на
всички останали участници с партий-
ни билети в този извратен пир.

Извратено е да назначаваш за
икономически министър уволнения
от Нинова - Никола Стоянов, сре-
щу когото тече проверка. Ако ста-
ва въпрос за произволна длъжност
в държавната администрация, това
би било пречка. За министър оба-
че  следствената опашка не трево-
жи никого. Явно президентът ни
бута натам, откъдето с протести и
бой едвам се измъкнахме.

Øàõ ñ
ïåøêàòà

У

Нора СТОИЧКОВА КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

СНИМКА БТА
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Ñëóæåáíèÿò êàáèíåò ïîå óïðàâë 
За 7 месеца видяхме как 2 млрд. могат да отидат за икономически мерки за всички хора вме  

“От името на нашето коа-
лиционно правителство ви
предавам управлението на
страната. Противно на внуше-
нията в общественото прост-
ранство, условия за апокалип-
сис в България няма. Няма за-
ложени мини, клопки, подвод-
ни камъни, които да отклоня-
ват вниманието ви от подго-
товката на честни предсрочни
избори”. Това заяви Кирил
Петков в МС при предаване-
то на властта на служебния
премиер Гълъб Донев.

Преди началото на церемо-
нията Петков разпространи
видеообръщение с равносмет-
ка за управлението на кабине-
та.

“Политици, лобисти и
обикновени брокери се
възползват от политическата
нестабилност, за да ви нака-
рат да се страхувате за бъде-
щето. Не им позволявайте!
Тяхната цел е да забравите кой
превърна България в ограбе-
на, смазана от корупция
държава, най-бедната в Евро-
пейския съюз. Да снижите

очакванията си. Да изостави-
те стремежа си към по-добър
живот”, подчерта Петков.
“Искат да забравите, че за 12
години крадяха вашите пари,
искат да забравите за пачките
и кюлчетата, с които пълниха
чекмеджетата си, искат да ви
излъжат, че имат магическа
пръчка и могат да намалят
цените на бензина, на газа, и
спрат световната инфлация,
искат да Ви излъжат, че могат
да спрат войната и нейните
последици, а реално искат да
се върнат и да продължат да
ви крадат”, подчерта Петков.

“Разбира се, има ги и нови-
те месии, които обещават
възраждане на база на омраза.
Да излезем от ЕС и НАТО, да
върнем България на три море-
та. Подобни лъжливи тези се
изговарят на килограм, а ре-
ално по действията ще ги по-
знаете, когато гласуваха сре-
щу правителството заедно с
ДПС и ГЕРБ и бламираха ан-
тикорупционното законода-
телство”, категоричен е Пет-
ков. Той нарече ИТН “троян-

ски кон” в правителството.
Докато Слави Трифонов пее-
ше за Македония, негови ми-

нистри искаха поредните ми-
лиарди без контрол, обясни
Петков.

“За 7 месеца видяхме как 2
млрд. могат да отидат за ико-
номически мерки за всички

ИВАН ИВАНОВ:

Äîêàçàõìå, ÷å çåìåäåëèåòî å ïðèîðèòåò
Приоритетите в сектор “Земеделие” обсъдиха министърът на

земеделието д-р Иван Иванов и служебният министър Явор Гечев
при встъпването му в длъжност. Двамата коментираха най-нале-
жащите ангажименти и дейности, започнати от д-р Иван Иванов и
екипа на Министерството на земеделието, които трябва да се
реализират в следващите месеци.

По време на церемонията за предаване на поста двамата очер-
таха неотложните задачи, с които трябва да продължат да подпо-
магат земеделските производители, като бе поет ангажимент за
завършване на поетите ангажименти пред бранша и продължаване
на добрите инициативи. Д-р Иванов припомни, че тази година
бюджетът за подкрепа на отрасъла е рекордно висок, с което се
доказа, че земеделието е приоритет, играе ключова роля за продо-
волствената сигурност на страната.

Гечев коментира, че е работил и познава сектора от дълги
години, проблемите в него и работата, която предстои. “Поемам
поста от Вас с отговорност и съзнание, в името на консолидира-
нето на агросектора и затвърждаването на позицията му като во-
дещ фактор в българската икономика - гарант за продоволствената
сигурност на нашия народ и Европейския съюз”, обърна се Гечев
към Иванов. “Ще се работи усилено за довършване на работата по
Стратегическия план, Националния план за възстановяване и ус-
тойчивост и подготовката за тяхното прилагане. Ще продължим
работата по нужното законодателство в сектор “Земеделие” и за
нормалното функциониране в цялата система”, завърши Гечев.

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Ðàäåâ óïîòðåáè è ïðåäàäå ÁÑÏ, çà äà ñòàíå ïðåçèäåíò
От стр. 1

“Добрата политика
към работодателските
организации и фирми-
те доведе до европей-
ското признание за
България да бъдем по-
ставени в ЕС на първо
място по промишлено
и индустриално произ-
водство. Погрижихме
се за държавните пред-
приятия и оздравяване

на държавната собст-
веност. Доказахме, че
тя може да се управля-
ва публично, прозрач-
но и да печели. Спрях-
ме кранчетата на из-
точване, рекета и от-
рязахме обръчите от
фирми, които бяха об-
расли в държавните
предприятия”, изреди
Нинова.

“Оставяме държав-
ните предприятия с

платени 20 млн. лева
дивидент, с върнати
кредити в размер на 19,
254 млн. лв. и с натру-
пани средства от 46,106
млн. лв.”, подчерта тя.

“Проведохме много
силна социална полити-
ка,  увеличихме запла-
тите средно с 12% плюс
ваучери за храна и
средства за почивка”,
поясни Нинова.

По думите й абсо-

лютен приоритет за
подопечното й минис-
терство са били потре-
бителите. “Направих-
ме над 13 000 провер-
ки с цел защита на по-
требителя,  “защото
човекът е най-важен в
политиката”.

“Вдигнахме темата
за райския газ и  него-
вата продажба на деца
беше забранена”, при-
помни Нинова.

“Оставям на новия
министър доклад за
състоянието на язови-
рите. Предала съм в
прокуратурата доклада
на Сметната палата,
който доказва, че 500
млн. лв. са изхарчени
незаконно за ремонт на
един язовир. Спряхме
концесиите им”, обяви
Нинова. .

Тя благодари на це-
лия екип на министер-

ството за добрата рабо-
та. “Надяваме се нови-
ят екип да продължи
доброто и да продължа-
ва да се бори с коруп-
ционните схеми, които
сме разкрили и сме дали
в прокуратурата”,
уточни Нинова.

Приемникът й Ни-
кола Стоянов от своя
страна увери, че добри-
те постижения ще бъдат
надграждани.
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 сто за джобовете на двайсетина, заяви Кирил Петков

Излизам от управлението на държа-
вата с гордо вдигната глава, заяви ми-
нистърът на труда и социалната поли-
тика в кабинета “Петков” Георги Гьо-
ков, който предаде поста на служебния
вицепремиер и социален министър Ла-
зар Лазаров.  Гьоков изрази надежда, че
политиката в подкрепа на хората ще
бъде продължена.

“Когато дойдохме в МТСП на 13
декември, обстановката беше сложна.
Влязох в министерството с известни
притеснения дали ще можем да се
справим с предизвикателствата”, спо-
дели Гьоков. Той си дава добра оцен-
ка за свършеното в социалното мини-
стерство.

За БСП социалната политика е абсо-
лютен приоритет. За 7 месеца успяхме
да подкрепим семейства с деца, дома-
кинства, пенсионери с 22 млрд. лв., по-
сочи по-рано в отчета си за 7 месеца в
правителството Гьоков. Той припомни,
че политиките и средствата са били на-
сочени към увеличаване на майчинство-
то, безплатни детски градини и ясли,
актуализиране на пенсиите, подкрепа на
работещите, увеличаване обхвата и су-

ХРИСТО ПРОДАНОВ:

Èçëèçàì îò óïðàâëåíèåòî
ñ ãîðäî âäèãíàòà ãëàâà

мата на енергийните помощи.
“Средствата по Националния план за

действие по заетостта бяха увеличени с
50 млн. лв. и достигнаха 123 млн. лв.
Това ще даде възможност над 22 000
безработни да започнат работа, а 11 000
безработни да преминат обучение по
професия”, посочи министър Гьоков.
Той отбеляза, че от 1 април минимална-
та заплата се е повишила от 650 на 710
лв., а министерството е подготвило ме-
ханизъм за определянето на нейната
стойност.

“Минималният размер на пенсията
за осигурителен стаж и възраст се уве-
личи с 26,2% - от 370 лв. на 467 лв.
Максималният размер на пенсиите се
повиши от 1500 лв. на 2000 лв. - 33,3%
ръст. Средната пенсия ще достигне 669
лв. или с 23,6% повече спрямо юни”,
отчете той.

Гьоков подчерта, че за 2022 г. раз-
мерът на средствата за подкрепа на
хората с увреждания е увеличен с близо
40% или с над 280 млн. лв. спрямо сред-
ствата за 2021 г., а възнагражденията на
личните асистенти са повишени на две
стъпки.

хора, вместо за джобовете на
двайсетина. Видяхме как биз-
неса може да работи спокой-
но, когато институциите не се
използват за бухалка. Никога
пак няма да допуснем шепа
хора да ограбват нашите сред-
ства, нашите бизнеси, нашите
инициативи, нашите мечти”,
категоричен е Петков.

Въпреки световната криза,
с която съвпадна нашето уп-
равление, оставяме на служеб-
ния кабинет стабилна основа,
която се гради на енергийни-
те мерки, които въведохме, за
да имате спокойствие и пред-
видимост в следващите месе-
ци, припомня той. Петков из-
реди част от тях, които по-
втори и при предаването на
властта - помощи за отопле-
ние през зимата, компенсации
за бизнеса, енергийна незави-
симост, по-евтин втечнен газ
до пролетта, намаляване на
цената на литър гориво.

За първи път безпреце-
дентно увеличихме пенсиите,
осигурихме данъчни облекче-
ния и помощи за семействата,

за децата, за възрастните хора,
увеличихме заплатите на ме-
диците  и на учителите, осигу-
рихме допълнителни помощи
за уязвимите групи, обясни
Петков. Оставихме излишък в
бюджета от 1,5 млрд. лв., под-
сигурихме 13 млрд. от Плана
за възстановяване и устойчи-
вост на ЕС, уточни той.

По-рано на официална це-
ремония в Гербовата зала в
президентството президентът
Румен Радев официално пред-
стави назначеното от него
служебно правителство с пре-
миер Гълъб Донев, както и
задачите и приоритетите, ко-
ито стоят пред служебните
министри през следващите 2
месеца. “Това е четвъртото
служебно правителство, кое-
то назначавам. На вас се пада
отговорността да се справите
с предизвикателства, които
бяха спестени на предишните
три кабинета. Вие поемате
отговорност за България в
труден момент за страната ни
- обществена умора от остро-
то политическо представяне,

вихрещи се инфлация и обед-
няване, непосилни цени на
горива и енергоносители, лип-
са на газ за зимата и тежко
задлъжнял обществен достав-
чик”, заяви Радев. По думите
на държавния глава на този
тревожен фон основното пре-
дизвикателство е свързано със
сигурността. “В непосредст-
вена близост до България бу-
шува война, чиито последици
се усещат пряко у нас и по
света, непрежението на Бал-
канте се покачва. Рискът вой-
ната да обхване нови терито-
рии е реален и ваш първи
приоритет трябва да бъде да
не се въвлича страната ни в
конфликти”, подчерта Радев.
Той очерта два приоритета на
служебното правителство -
сигурност на доставките и
цена на енергоносителите.

Президентът представи
състава на служебното прави-
телство начело с министър -
председател Гълъб Донев. Ла-
зар Лазаров става вицепреми-
ер по социалните дейности и
служебен министър на труда

Министърът на ту-
ризма в предишния каби-
нет Христо Проданов
подари икона на Свети
Георги на наследника си
Илин Димитров при пре-
даването на поста. “Ос-
тавям министерството в
сигурни ръце, защото
всички в бранша позна-
ват г-н Димитров, заяви

и социалната политика. Хрис-
то Алексиев е назначен за за-
местник министър-председа-
тел по икономическите поли-
тики. Той ще оглави и Мини-
стерството на транспорта и
съобщенията.

Иван Демерджиев е избран
за вицепремиер по обществе-
ния ред и сигурност и служе-
бен министър на вътрешните
работи. Служебен заместник
министър-председател по уп-
равление на европейските
средства стана отново Атанас
Пеканов. За финансов ми-
нистър е избрана Росица Вел-
кова-Желева, а Димитър Сто-
янов застава начело на воен-
ното министерство.

Асен Меджидиев оглави
Министерството на  здравео-
пазването, Иван Шишков - на
регионалното развитие и бла-
гоустройството, а Сашо Пе-
нов - на образованието и на-
уката. Николай Милков стана
служебен министър на
външните работи. Пра-
восъдното министерство ще
ръководи Крум Зарков. За
поста служебен министър на
културата е предпочетен Ве-
лислав Минеков. Росица Ка-
рамфилова-Благова стана слу-
жебен министър на околната
среда и водите, Явор Гечев -
на земеделието, а Никола Сто-
янов - на икономиката и инду-
стрията.

Начело на енергетиката
застана Росен Христов, на
иновациите и растежа - Алек-
сандър Пулев, а на туризма -
Илин Димитров. Весела Лече-
ва е избрана за служебен ми-
нистър на младежта и спорта,
а Георги Тодоров - на елек-
тронното управление.

“Служебното правителст-
во не е Б отборът на управле-
нието. Разполагам с опит и
наблюдение на отговорности-
те както на редовен, така и на
служебен кабинет”, заяви
Гълъб Донев. От личен опит
знам, че отговорността към
хората и тяхното доверие те
пазят от загуба на равновесие,
колкото и високо в държавата
да се намираш, подчерта той.
“Ще ви кажа нещо сам за себе
си: Не губя равновесие от
високото и не търся вратич-
ката в закона”, сподели Донев.
На нас се пада нелеката зада-
ча да търсим разрешение на
кризите без работещо Народ-
но събрание, предупреди той
колегите си. По думите на
Донев основните задачи пред
служебния кабинет са про-
веждането на честни избори,
възстановяването на доверие-
то между институциите, нами-
ране изход на всички завеща-
ни кризи, сваляне на полити-
ческото напрежение и
продължаването на работата
по Плана за възстановяване.

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

Òóðèñòè÷åñêèÿò áðàíø íÿìà
íóæäà îò ïîëèòèêà, à îò
äúðæàâíè÷åñêî ìèñëåíå

Проданов. Много се рад-
вам, че посрещам имен-
но него като служебен
министър на туризма.
Той е доказан експерт и
браншът го познава.
Сигурен съм, че той ще
продължи работата по
политиките от коалици-
онното споразумение.
Туристическият бранш

няма нужда от полити-
ка, а от държавническо
мислене”, подчерта Про-
данов. Той благодари за
ползотворните отноше-
ния с Илин Димитров в
Комисията по туризъм
към 47-то НС. За мен
беше чест да работя за-
едно с Вас, обърна се
Проданов към новия
министър.

В своя отчет за рабо-
тата на ведомството ден
по-рано Проданов по-
сочва, че през първото
тримесечие на 2022 г.
туризмът достигна до
равнище от 82% спрямо
периода преди пандеми-
ята.  Отчитаме ръст на
българските и чуждест-
ранни туристи около
48%, а ръстът само на
чуждестранните туристи
е около 2,9 пъти, заявя-
ва той.

“Заложихме на поли-
тики за насърчаването
на всички видове ту-
ризъм. Наред с традици-
онните подотрасли -
морския и зимен ту-
ризъм, за нас е изключи-
телно важно да бъде из-
ползван потенциалът и
на културния туризъм,
на спа туризма, на вине-
ния и кулинарния ту-
ризъм, на здравния ту-
ризъм и др.”, твърди
Проданов.
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Над 803 млн. лв. от спестяванията
за втора пенсия на близо 4 млн. бълга-
ри са изгорели в последната половин
година. Това показват данни за акти-
вите на деветте универсални пенси-
онни фонда, цитирани от “24 часа”.
В тях задължително се осигуряват над
3,9 млн. души, родени след 1 януари
1960 г. Всеки месец 5% от доходите
им отиват като осигурителна вноска
в частните пенсионни дружества. За-
мисълът на задължителното осигуря-
ване от 2001 г. е хората да получат
втора пенсия на база на индивидуал-
ните вноски.

Сривът от първото полугодие

В София от утре, 4 август,
се въвеждат нови  противо-
епидемични мерки в София.
Това става ясно от нова за-
повед на РЗИ, която е в сила
за 30 дни.

Освен в здравни, лечебни
заведения, аптеки, оптики и
градския транспорт, маските
стават задължителни и за
търговските обекти, желе-
зопътни гари, автогари и на
летище “София”. В закрити
помещения и на работното
място трябва да се спазва
задължителна дистанция от
метър и половина, редовна
дезинфекция и проветряване.
При възможност и по прецен-
ка работодателите и органи-
те по назначаване могат да
създават възможност за рабо-
та в дистанционна форма.

В детските заведения и
специализираните институ-
ции се провежда засилен су-

Открита е годишната процеду-
ра за кандидатстване с проектни
предложения по програма “Зеле-
на София” на Столичната общи-
на. Тя дава възможност на етажни
собствености, неправителствени
организации и читалища да разра-
ботят проекти за облагородяване
на зелени площи в междублокови
пространства и градинки, за да
създадат зони за отдих в тях. На
одобрените проекти Столичната
община предоставя в натура и
безвъзмездно дървесна и храсто-
ва растителност, цветя, пейки,
кошчета за отпадъци и друга пар-
кова мебел, материали за обновя-
ване на градинските пространст-
ва. Общината дава и инструменти

Çàïî÷âà íàáèðàíåòî
íà ïðîåêòè ïî ïðîãðàìà
„Çåëåíà Ñîôèÿ”

Íîâè ÊÎÂÈÄ-ìåðêè
â Ñîôèÿ îò óòðå

СНИМКА БТА

Временни противоепидемични мерки са въведени на територията на област Видин до
26 август. Те включват носене на защитна маска в лечебни заведения, аптеки, оптики, в
специализираните институции за предоставяне на социални услуги

надхвърля двойно загубите на пенси-
онните фондове от световното затва-
ряне заради КОВИД-пандемията, ко-
гато за първите три месеца на 2020
г. парите за втора пенсия се стопиха
с 430 млн. лв.

Преди 2 г. загубите бяха наваксани
от фондовете до края на юни и те дори
отчетоха положителен резултат към 1
юли 2020 г., като голяма част от възста-
новяването се дължеше на внесените
през периода осигуровки. Този път
обаче кризата продължава вече две три-
месечия, а огромната загуба на активи
е натрупана именно в периода от ап-
рил до края на юни. За второто триме-

сечие активите на деветте универсални
пенсионни фонда са намалели с над 633
млн. лв., което означава, че този път и
направените вноски не могат да ком-
пенсират лошите финансови резултати.

Данните се потвърждават и от ста-
тистиката на Комисията за финансов
надзор за доходността им. Шест от 9-
те фонда за задължително допълнител-
но пенсионно осигуряване са с отри-
цателна доходност за периода 30 юни
2020 г. - 30 юни 2022 г., показват
последните данни на КФН. Доход-
ността на универсалните фондове сти-
га до минус 2,29.

За второто тримесечие на 2022 г.

803 ìëí. ëâ. îò ïàðèòå
çà âòîðà ïåíñèÿ èçãîðÿõà
За второто тримесечие на 2022 г. всичките 9 частни фонда отчитат загуби

за тяхната обработка и под-
дръжка, а гражданите със своите
идеи и доброволен труд облаго-
родяват пространствата и създа-
ват уютни места за отдих пред
домовете си.

Проектните предложения се
внасят в районните администра-
ции до 1 септември. Допустими-
ят максимален размер на помощ-
та е до 2000 лева за площ до 500
кв. м, до 3000 лева за площ до
1000 кв. м, до 4000 лева за площ
до 3000 кв. м и до 5000 лева за
площ над 3000 кв. метра.

Програмата “Зелена София”
стартира през 2011 г. и до 2021
г. по нея са облагородени 1465
зелени пространства.

всичките девет фонда имат намаление
на активите и отчитат загуби, става ясно
от подробен преглед на данните за ин-
вестиционните им портфейли. Най-со-
лидна загуба отбелязва фондът “Али-
анц-България”, където намалението на
тримесечна база е 233 млн. лв. При него
е най-голям спадът в активите и на 6-
месечна база с 224 млн. лв.

При 5 от деветте фонда загубите
надхвърлят 100 млн. лв. за всеки. На
база активите на фондовете към края
на юни в сравнение с края на март
“ЦКБ-Сила” отчита намаление на ак-
тивите с 9,2 млн. лв., а “Бъдеще” - с
3,3 млн. лв.

Рязък отлив от изучаването на руски език
в профилираните и професионалните гимна-
зии в София се забелязва през приключваща-
та кампания за прием след VII клас. Мини-
малните приемни балове в паралелките с изу-
чаване на руски език са паднали драстично в
сравнение с минали години, показа проверка
на ДУМА. Има силен спад и между самите
класирания, което говори, че вече приети
деца с високи оценки се отказват, а на тяхно
място влизат с по-ниски.

В София руският основно се изучава като
втори език в профилираните паралелки - в 73
СУ, 35 СУ, 32 СУ и Английска гимназия. Като
първи език руският се преподава в 133 СУ
“Ал. Пушкин”, 119 СУ, Националната търгов-
ско-банкова гимназия, 95 СУ и 93 СУ.

Ðÿçúê îòëèâ îò ðóñêèÿ åçèê
â ãèìíàçèèòå

Дори най-търсеното училище с този език,
известно като Руската гимназия - 133-то, от-
белязва спад в приемните балове. Според тре-
тото, последно излязло, класиране, минимал-
ните точки на последното влязло момче са
365, при 397 през миналата година в пара-
лелката с интензивно изучаване на руски. В
паралелката, в която руският е втори език
спадът е още по-сериозен - от 420 през ми-
налата година до 378 през тази, отново при
момчетата. При момичетата точките са 439
през 2021 г. и 426 през 2022 г.

ДУМА припомня, че през последните годи-
ни се забелязваше засилен интерес към изуча-
ването на руски език в гимназиите. Все повече
частни школи също предлагат обучение.

Днес ще бъдат обявени свободните места
за последното, така наречено директорско, кла-
сиране за гимназиите. Попълването на местата
е по график, утвърден от директора на приема-
щото училище и ще продължи до 10 септември.

трешен филтър в за недопус-
кане на хора с клинични
симптоми на КОВИД-19, как-
то и за други остри заразни
болести. Ограничения има и
за свижданията в болниците.

Министерството на здра-
веопазването одобри пре-
поръките на Експертния
съвет по надзор на имуно-
профилактиката относно
прилагането на втора бус-
терна доза иРНК ваксина
при всички желаещи лица на
и над 18 години, получили
първична имунизация с вак-
сината на “Янсен”. Втората
бустерна доза може да се
приложи най-малко 4 месе-
ца след първия бустер при
лица, имунизирани с вакси-
ната на “Янсен”.

Междувременно приетите
в болница достигнаха 1000
души, а в интензивни отделе-
ния са близо 60 болни.

Деси ВЕЛЕВА
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Омбудсманът Диана Ковачева из-
прати препоръка до новия служебен
министър на регионалното развитие
и благоустройството Иван Шишков
и до председателя на УС на Агенция
“Пътна инфраструктура” Тодор Ва-
силев, в която настоява да бъдат ану-
лирани всички наложени компенса-
торни такси (70 лева) от 31 юли 2022
г., когато възникна технически про-
блем при закупуването на винетки от
сайта на АПИ.

Миналата неделя сайтът не рабо-
ти от 8,55 ч. до 13,41 ч., като по ин-
формация от медиите от агенцията са
уверили, че в този часови диапазон
няма да глобяват шофьорите, пътува-
щи без е-винетка по републиканската
пътна мрежа. “Смятам обаче, че е
справедливо да няма наложени глоби
за целия ден 31 юли, тъй като хората,

които са тръгнали на път и не са
могли да платят пътната такса, не по
тяхна вина, не се имали възможност
да направят това и след отстраняване
на техническия проблем. Те няма как
да бъдат държани отговорни и да про-
веряват кога точно същият е отстра-
нен”, пише проф. Ковачева.

Омбудсманът подчертава, че не е
справедливо решение спорадичната
практика на АПИ при такива случаи
да се дава времеви диапазон от 4 часа
след отстраняване на проблема на
сайта, в който шофьорите да могат
да ползват републиканската пътна
мрежа, без да се налага да спират.
“Още повече, при всички случаи
може би ще има и потърпевши, на-
пуснали страната часове след отст-
раняване на срива в системата”,
допълва общественият защитник.

Малко повече от месец, след
като ЕК даде зелена светлина
на възможността всяка страна
членка да прехвърли 5% от бю-
джета си по ПРСР за 2021-2022
г. и да подпомогне уязвими от
войната сектори, прилагането
на втората временна антикри-
зисна мярка е регламентирано
официално и у нас.

Промените в Закона за под-
помагане на земеделските про-
изводители са обнародвани в
бр. 61 на “Държавен вестник”
от 2 август 2022 г. Според изи-
скванията на ЕК таванът на
подкрепата е до 15 000 евро
на фермер и до 100 000 евро
на малко или средно предпри-
ятие. Сумата се плаща едно-
кратно въз основа на заявле-
ния за подпомагане.

За България сумата е 33
млн. евро. Половината от тях

В последните си часове
като министър на околна-
та среда и водите в остав-
ка Борислав Сандов е от-
менил всички предишни
процедури по Оценка за
въздействие върху околна-
та среда (ОВОС), които
даваха възможност в обо-
зримо бъдеще да бъде
довършена автомагистрала
“Струма” през Креснен-
ското дефиле.

Сандов отдавна настоя-
ва сегашният проект за ма-
гистралата да бъде проме-
нен и трасето да мине през
15-километров тунел, кое-
то би оскъпило многократ-
но строителството. По тази
тема екоминистърът бе в

Къмпинг сезонът у нас се движи
на нива близки до рекордната 2021
г. В разгара на летния туристически
сезон Асоциацията на къмпингите в
България публикува междинни дан-
ни за посещаемостта в местата, пред-
лагащи къмпинг настаняване. Те са
на база онлайн проучване сред тех-
ните собственици и управители -
членове на асоциацията.

Морските къмпинги отчитат ръст
в броя на туристите до края на юли в
сравнение със същия период на мина-
лата година. При къмпингите във
вътрешността на страната сезонът
върви на ниво сходно на това от 2021
г., а на места малко по-слабо. Възмож-
но обяснение за това е, че докато по
крайбрежието къмпингите са до голя-
ма степен еднотипни, то във вътреш-
ността те са много различни по вид,

Êîâà÷åâà èñêà àíóëèðàíå íà
ãëîáèòå çà ëèïñà íà âèíåòêè
Става въпрос за наложените санкции заради срива в системата на 31 юли

Çåëåíà ñâåòëèíà çà ïîäïîìàãàíåòî
íà óÿçâèìèòå àãðîñåêòîðè

Êúìïèíã ñåçîíúò äîáëèæàâà
ðåêîðäíàòà 2021 ã.

Ñàíäîâ îòìåíè
ñòðîåæà íà „Ñòðóìà”

ще бъдат за преработватели,
а другата половина - за земе-
делски производители от чув-
ствителните сектори. По
план парите трябва да бъдат
платени най-късно до края на
тази година, за да се намали
рискът България да загуби

средства по ПРСР.
Амбицията на Министерст-

вото на земеделието е стопани-
те да получат преводи по смет-
ките си до края на септември -
средата на октомври, а приемът
на документи да се проведе от
средата на август.

Бързането около строежа на продължението на руския газопровод
“Турски поток” на българска територия от Турция до Сърбия - т.нар.
“Балкански поток”, е довело до намеса на бившия енергиен министър
Теменужка Петкова в работата на възложителя на поръчката за близо
3 млрд. лв. - “Булгартрансгаз”, за да не обжалва действия на кандидати
в обществени поръчки по изграждането на 474-километровата тръба.

Установени са и редица административни нарушения на еколо-
гичното законодателство при решаването на проблеми със сонда-
жи при изграждането на трасето, както и на трудовото - при обя-
вяването на командировки или наличието на правилници и дневни-
ци за работата по строежа, които обаче не изглеждат толкова
съществени. Забавено е и обявяването и публикуването на измене-
ния и решения по договорите за обществени поръчки.

Това е установила разпоредената през май от бившия премиер
Кирил Петков проверка на газопровода. Резултатите от нея бяха опо-
вестени в последния ден от работата на правителството. Констатаци-
ите пък са предадени на ДАНС, МВР и екоминистерството.

Две междуведомствени работни групи са извършили задълбочени
проверки на административните процедури при проектирането, из-
граждането и въвеждането в експлоатация на разширението на газопре-
носната инфраструктура между българо-турската и българо-сръбската
граница (“Балкански поток”), проведени от държавните институции.
По-късно от ГЕРБ отхвърлиха констатираните нарушения при изграж-
дането на “Балкански поток”.

Ñòðîåæúò íà „Áàëêàíñêè
ïîòîê” îòèäå â ÄÀÍÑ

капацитет и локация. Някои от тях
традиционно посрещат основно чуж-
ди туристи, а тази година техният брой
изглежда ще се окаже по-малък.

На морето основният контингент
от почиващи на палатка, каравана и
кемпер са българи. След тях се на-
реждат туристите от Германия, Че-
хия, Румъния и Полша. Във вътреш-
ността на страната националността
на гостите по къмпингите е доста по-
разнородна. Има къмпинг зони, в ко-
ито българите далеч не са първи по
брой, за сметка на пътуващи турис-
ти от Германия и Нидерландия. Сред
най-честите посетители на родните
ни къмпинги във вътрешността на
страната тази година се нареждат и
гражданите на Белгия, Румъния, Пол-
ша, Франция, Великобритания, Сло-
вакия и други.

сериозен конфликт с реги-
оналния министър Гроздан
Караджов. Има възможност
решенията на министъра
да бъдат обжалвани пред
Върховния администрати-

вен съд и да бъдат отмене-
ни. Също така е възможно
новият служебен ми-
нистър Росица Карамфи-
лова-Благова да отмени за-
поведите на Сандов.
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60% ïîñêúïâàíå íà
ãàçà èñêà „Áóëãàðãàç”

“Булгаргаз” уведоми кли-
ентите си, че ще предложи на
Комисията за енергийно и
водно регулиране (КЕВР) це-
ната на природния газ да
поскъпне с 60%. Преди някол-
ко дни общественият достав-
чик предложи на регулатора
малко по-малко увеличение от
54%. Анализатори обаче
очакваха по-голям процент,
тъй като предишното предло-
жение беше изпратено на 21

Това е с повече от 10 лв. над първоначалната прогноза

юли, а оттогава цените на ев-
ропейските газови пазари до-
стигнаха още по-високи нива.

Сега “Булгаргаз” оконча-
телно предлага цената, по ко-
ято продава природен газ на
крайните снабдители и на
лица, на които е издадена ли-
цензия за производство и
пренос на топлинна енергия
за август 2022 г., да е 297,89
лева за мегаватчас или
152,31 евро, изчислена по

фиксинга на БНБ (без акциз
и ДДС). Българската цена все
повече се приближава до ев-
ропейската, която с доставка
за август е около 171 евро за
мегаватчас.

Окончателното предложе-
ние на “Булгаргаз” бе обяве-
но късно вечерта в деня, в
който президентът Румен Ра-
дев обяви състава на служеб-
ното правителство. Предстои
КЕВР да насрочи дата, на ко-

ято да се проведе обществе-
но обсъждане на заявлението
на “Булгаргаз”. Всъщност
многогодишната практика е
окончателните цени да се
предлагат от “Булгаргаз” на
първо число на всеки месец,
а регулаторът да ги разгледа
на същия ден и да определи
крайната цена.

Цената на синьото гориво
за август вече трябваше да е
утвърдена, но на 21 юли Кон-

ституционният съд обяви на-
значаението на вече бившия
председател на КЕВР Стани-
слав Тодоров за противокон-
ституционно. Последваха ня-
колко дни напрежение и спо-
рове между партиите в парла-
мента как да се излезе от си-
туацията. В крайна сметка в
последния възможен момент
Народното събрание върна
Иван Иванов начело на енер-
гийния регулатор.

КЕВР:

Министерството на финансите до
дни ще подаде първото искане за по-
лучаване на средства по Националния
план за възстановяване и устойчи-
вост. Това ще стане, след като Бълга-
рия подписа споразумение за “опера-
тивни договорености” с Ев- ропей-
ската комисия. Това е по- след-
ното необходимо спо-
разумение във
връзка с плана,
преди стра-
ната да
п о д а д е
официал-
но иска-
не за
получа-
ване на
с р е д -
с т в а
по механиз-
ма, уточниха от МФ.

Оттам съобщиха, че
България е държавата членка
с най-бързо договорените и
подписани “оперативни догово-
рености” в целия ЕС. Въпреки че
българският план беше 24-ят приет,
България е 15-та страна с “оператив-
ни договорености” с ЕК. Процесът
обикновено отнема между 5 и 7 месе-
ца, като е достигал и до 10. Българ-
ското правителството успя да фина-

Бюджетът има добри шансове да
изпълни плана за събиране на най-важ-
ния данък в държавата - ДДС, въпреки
че той бе значително завишен от депу-
татите в последния момент при гласу-
ването на актуализацията в края на
юни. Ако върви поне със същите тем-
пове, фискът ще набави гласуваните
16,02 млрд. лв. към 31 декември, очак-
ват финансисти, предаде “Медиапул”.

Приходите от ДДС за първото
полугодие възлизат на 7,55 млрд. лв.,
което е 47,1% изпълнение на плана.
Това прави ръст от 23% или 1,4 млрд.
лв. спрямо същия период на миналата
година.

На пръв поглед има проблем в
събираемостта на графата “ДДС от
сделки в страната”. По това перо са

Поскъпването на во-
дата в Бургас от 1 ав-
густ с 60% е можело да
бъде по-малко, ако вод-
ното дружество е било
взело заем за инвести-
ционната си програма, а
не решило да я покрива
със собствени средства,
заявиха от Комисията
за енергийно и водно
регулиране по повод
протестите на жителите
на града и обявеното от
кмета намерение да об-
жалва в съда решение-
то. Според регулатора
увеличението с 1,625
лв. до цена от 4,386 лв.
за кубик вода е можело
да бъде с 54 стотинки
по-малко.

Преди вземане на
решението комисията
многократно е сигнали-
зирала регионалното
министерство, “Българ-
ски ВиК Холдинг”, кое-
то е акционер в друже-
ството, и Асоциацията
по ВиК - Бургас, че
финансирането на неот-

ложни инвестиции със
собствени средства на
дружеството ще доведе
до много висок ръст на
цената за потребители-
те.

Неотложните инвес-
тиции са за присъединя-
ването на язовирите
“Ахелой” и “Порой”
към мрежата на ВиК,
каквото разпореждане е
дало екоминистерство-
то през декември 2020
г., за да се осигури вода
при суша. Опасността
за такава бе широко
анонсирана от тогаваш-
ния екоминистър на
ГЕРБ Емил Димитров.
За да се присъединят
язовирите обаче, трябва
да бъдат ремонтирани
съоръженията им, в
допълнение да се изгра-
дят пречиствателни
съоръжения, а за довеж-
дането на водите им до
деривация “Китка - Бур-
гас” е нужно проекти-
ране и изграждане на
помпени станции и на-

порни тръбопроводи с
достатъчен дебит.

За всичко това са
предвидени 46,464 млн.
лв., които в представе-
ния в края на 2021 г.
бизнес план е било за-
писано, че ще бъдат пре-
доставени назаем от
принципала на дружест-
вото - ВиК холдинга.
Регулаторът поискал да
му бъде предоставен
договор за кредита, но
му било отвърнато, че
няма такъв. Така през
март водното дружест-
во променя бизнес пла-
на си и залага вече соб-
ствено финансиране за
присъединяването на
язовирите.

От КЕВР посочват,
че при това положение
този разход трябва да се
впише в първата година
на бизнес плана - тоест
2022 г., а не да е раз-
срочено до 2026 г., кое-
то би довело до по-
малък натиск върху це-
ната на водата.

Ïîâèøåíèåòî íà âîäàòà
â Áóðãàñ ìîæåøå äà å ïî-ìàëêî

Áþäæåòúò èìà øàíñ äà
ñúáåðå 16 ìëðä. ëâ. ÄÄÑ

събрани 4,2 млрд. лв., което прави само
2,5% ръст в сравнение с юни 2021 г.
В същото време ръстът в графата
“ДДС от внос” е цели 64% до 3,36
млрд. лв.

“Когато има износ, ДДС се възста-
новява и това се отразява в графата
“ДДС от сделки в страната”, докато
при вноса се плаща ДДС и този при-
ход се отчита в цялото в графата “ДДС
от внос”, е обяснил икономистът Ге-
орги Ангелов.

Икономистите са на мнение, че
Министерството на финансите ще ус-
пее да постигне 16 млрд. лв. постъпле-
ния от ДДС в края на годината заради
високата инфлация. Това би било с 3
млрд. лв. повече в сравнение със събра-
ното през 2021 г.

Âå÷å ìîæå äà èñêàìå ïúðâèòå
ïàðè ïî Ïëàíà çà âúçñòàíîâÿâàíå

лизира процеса за по-малко от 3 ме-
сеца след одобрението на българския
план от Съвета на ЕС, казаха от ми-
нистерството.

“Това потвърждава, че няма забавя-
не в изпълнението на Плана за възста-
новяване и устойчивост. За по-малко
от 3 месеца е подписано и ратифицира-

но финансово споразумение,
изпълнени са всички
законодателни мерки
във връзка с първо-

то пла-
щ а н е ,
из гра -
дена е
инфор-
мацион-
на сис-
тема и е
разрабо-

тена и приета вътреш-
на нормативна база за
изпълнението на ре-

форми и инвестиции,
включително система за управ-

ление и контрол”, посочиха още от
МФ. Оттам допълниха, че в следва-
щите дни предстои изпращането на
първото искане за получаване на
средства по механизма, които, след
двумесечна оценка от страна на ЕК и
процедура в съвета, се очаква да при-
стигнат през есента.
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Лидерът на ДПС Мустафа Карадайъ се e срещнал с
турския президент Реджеп Ердоган, съобщи пресслужбата
на държавния глава. Закритата за журналисти среща се е
провела в президентския дворец в столицата Анкара. На
нея е присъствал и министърът на външните работи Мев-
лют Чавушоглу.

В официалното съобщение не се посочват темите на
разговор, но според кореспонденти в Анкара основната е
била предсрочните парламентарни избори у нас.

Преди срещата с Ердоган Мустафа Карадайъ участва в
погребението на майката на зам.-председателя на опозици-
онната Републиканска народна партия Фаик Йозтрак.

През юни 2021 г. Карадайъ предизвика скандал у нас с
изявление за Турция като майка родина при посещението
в Анкара на водена от него делегация на ДПС по повод
предстоящите през юли предсрочни парламентарни избо-
ри. Принуден впоследствие да дава обяснение за думите си,
Карадайъ каза, че “тази земя (визира се България - б.р.) е
нашата земя”, докато “Турция е нашата майка родина”.

Коментар на стр. 8

Русия възнамерява да разбере дали изявлението на пре-
зидента на САЩ Джо Байдън за необходимостта от диалог
за замяна на Договора СТАРТ след 2026 г. е готовност за
преговори или просто “красиви думи”. Това се изтъква в
изявление на представителството на Русия в ООН, публи-
кувано в Телеграм-канала.

В обръщение от понеделник Байдън изрази готовност за
нова рамка за контрол на въоръженията, която да замени
СТАРТ.

“Бихме искали да разберем дали американската страна
наистина е готова за преговори или това са “красиви думи”.
САЩ бяха тези, които едностранно прекъснаха диалога за
стратегическа стабилност с Русия под претекст на събити-
ята около Украйна”, каза делегацията. “Въпреки че самата
задача на този диалог беше да постави основата за бъдещ
контрол над въоръженията и намаляване на риска, включи-
телно евентуално постигане на нови съответни споразуме-
ния. Така че е време Вашингтон да ни каже директно какво
иска: да продължи да изостря ситуацията в областта на
международната сигурност или да води равностойни пре-
говори”, гласи изявлението.

Êàðàäàéú ïðè Åðäîãàí
çà ïðåäèçáîðíè ñúâåòè

Ðóñèÿ ïðîó÷âà
èçÿâëåíèå íà Áàéäúí

Регулировчик в Куба следи за
спазването на правилата за
движение в град Регла.
Светофарите спряха да работят
за известно време заради
планирано спиране на тока

РСМ отбеляза Илинден
под специално мото

В Северна Македония отбеляза-

ха националния празник под мото-

то “Илинден - нашата сила за

бъдещето”. Премиерът Димитър

Ковачевски направи обръщение в

Крушево, в което заяви, че “няма

сила, която да застане на пътя на

европейския прогрес на страната”.

Лидерът на ВМРО-ДПМНЕ Хрис-

тиян Мицкоски отново настоя за

референдум за условията, при ко-

ито страната да преговаря за

членство в ЕС.

Километрични опашки
на сръбските граници

На изхода от Сърбия на ГКПП

“Градина” на границата с България

се чака около четири часа, съобщи

сръбската агенция “Бета”. На

ГКПП “Прешево”, на границата с

РСМ, се чака два часа и половина.

На пунктовете “Шпиляни” и “Гос-

тун” на границата с Черна гора

автомобилите чакат, за да изля-

зат от Сърбия, около 45 минути.

68 кораба очакват да
тръгнат от Украйна

В момента в украинските при-

станища има 68 кораба, превозва-

щи 1,2 милиона тона товари -

пшеница, масло и царевица, съобщи

Администрацията на украинските

морски пристанища. Две трети от

всички товари са храни, които се

очаквани по целия свят, уточнява

Руската служба на Би Би Си.

Тайван подготвя
бомбоубежищата

Тайван подготвя своите бом-

боубежища на фона на нараства-

щото напрежение с Китай. В сто-

лицата Тайпе има над 4600 такива

убежища, които могат да поемат

около 12 милиона души, четири

пъти повече от населението й.

Миналия месец в страната се про-

веде всеобхватно учение за въздуш-

но нападение над острова.

И Калифорния с
извънредно положение
заради маймунската шарка

Губернаторът на Калифорния

Гавин Нюсъм обяви извънредно по-

ложение в щата поради разпрост-

ранението на маймунската шарка,

за да “подкрепи усилията на щат-

ските власти за ваксинация”. В

щата има почти 800 потвърдени

случая - в 98,3% от тях става

въпрос за мъже.

Óáèõà ëèäåðà
íà „Àë Êàéäà” â Êàáóë

Лидерът на “Ал Кайда”
Айман ал Зауахири е бил
убит при американска анти-
терористична операция,
потвърди президентът на
Съединените щати Джо
Байдън. 71-годишният егип-
тянин е бил отстранен при
атака на ЦРУ с безпилотен
самолет в афганистанската
столица Кабул в неделя сут-
ринта.

“Беше въздадена справед-
ливост и този терористичен
лидер вече го няма. Хората
по целия свят вече няма нуж-
да да се страхуват от този
зъл и решителен убиец. Съе-

Говорителят на талибаните потвърди, че е имало атака
динените щати продължават
да демонстрират своята ре-
шителност и способност да
защитават американския на-
род от тези, които искат да
ни навредят. Независимо от
това колко време ще отнеме
и къде се криете, ако сте
заплаха за нашия народ, Съе-
динените щати ще ви наме-
рят и ще ви отстранят”, под-
черта държавният глава. И
поясни, че в събота по него-
ва заповед “САЩ извърши-
ха успешно въздушен удар
по Кабул, в Афганистан,
който уби емира на “Ал
Кайда” Айман ал Зауахири”.

Говорителят на талибани-
те Забихула Мудхажид
потвърди, че атака е била осъ-
ществена. В изявление той я
определи като нарушение на
“международните принципи”.

Зауахири пое ръковод-
ния пост в терористичната
организация след смъртта на
Осама бин Ладен през 2011
г. Двамата бяха планирали
заедно атаките срещу Ню
Йорк и Вашингтон от 11
септември 2001 г., когато
загинаха близо 3000 души.
Зауахири се превърна в един
от най-издирваните от аме-
риканските власти терорис-

ти и за него имаше обявена
награда от 25 милиона дола-
ра, припомня Би Би Си. Той
бе неоткриваем от повече от
10 години.

Смъртта на Зауахири е
най-сериозният удар срещу
“Ал Кайда” след убийството
на лидера на групировката
Осама бин Ладен през 2011
г., коментират световните
агенции. За него се говоре-
ше, че е починал в края на
2020 г. заради сърдечно за-
боляване, но по-късно той се
появи във видеопослание.
Сега въпросът е кой ще го
наследи на поста.

Представител на местната власт носи останки от животно, загинало от калифорнийския пожар Маккини.
Огнената стихия унищожи над 20 638 хектара от националния горски парк “Кламат” в Северна Калифорния.
Това е най-мащабният горски пожар от началото на годината в щата. Обявено е извънредно положение,
над 2000 жители трябва да се евакуират

СНИМКИ БТА
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Ляв фронт

Започна обратното
броене. Дните до избо-
рите са малко и трябва
пределна мотивация, за
да вземем максималното
от тях.

За да реализираш да-
дена политика, трябва да
си във властта. Да имаш
достатъчно сили и
възможности да го напра-
виш. А това означава до-

статъчно депутати, които
да подкрепят твое прави-
телство. И колкото пове-
че гласове спечели БСП
на предстоящите избори,
толкова по-самостоятел-
на политика може да
води, толкова по-малка е
нейната зависимост от
десни партии, с които
различията са твърде го-
леми и компромисите -
твърде тежки.

Има няколко червени
линии, които по мое мне-
ние не трябва да се пре-
крачват.

Ние сме социалисти-
ческа партия. Не трябва
да се срамуваме от дума-
та социализъм. Защитава-
ме интересите на бедни-
те, онеправданите, на хо-
рата на наемния труд.
Затова наша цел трябва да
бъде борбата срещу оли-

гарсите, срещу едрия ка-
питал. Срещу мафията и
задкулисието. Срещу ек-
сплоатацията на обикно-
вения човек. В тази наша
борба естествени съюзни-
ци са ни всички леви пар-
тии - както у нас, така и
извън страната. Защото
нека не забравяме, че ин-
тернационализмът е една
от характеристиките на
левите партии. Едрият
капитал навсякъде е едър
капитал и интересите му
навсякъде са да трупа
богатства на гърба на
трудещите се.

Разбира се, и тук не
трябва всичко да се при-
ема за чиста монета. Една
от големите грешки на
левите партии в Европа
е, че се ангажираха със
защита на хората с раз-
лична сексуална ориента-

ция и техните общности.
И това става за сметка на
традиционното семейст-
во. Слава Богу, че у нас
не е така. БСП зае прин-
ципна позиция в защита
на традиционните семей-
ни и християнски ценно-
сти и добродетели. Нищо,
че се намират хора извън
и в партията, които обви-
няват ръководството в
консерватизъм. Добре е
дошъл такъв консерва-
тизъм, когато мъжът е
мъж, жената - жена, и те
създават семейство.

Обвиняват ни, че сме
русофилска партия. В
това няма нищо лошо.
По-голямата част от
българския народ обича
Русия, или поне е настро-
ена приятелски към рус-
наците. И почти всички
членове на БСП са русо-

Боян БОЙЧЕВ

Питаме Карадайъ

При Мустафа Кара-
дайъ на ДПС май им ста-
на навик да ходят на ин-
структаж при патрона
Реджеп Ердоган заради
предстоящи избори. Сре-
щата им на 1 август е
била закрита за журнали-
сти, но кореспонденти в
Анкара твърдят, че ос-
новната тема е бил имен-
но вотът на 2 октомври.
А и част от контактите

на лидера на ДПС в Тур-
ция са били посветени на
тази тема, както става
ясно от съобщението на
сайта на ДПС.

Не ще и съмнение, че
гостът е изразил “дежур-
ната” молба за съдейст-
вие на турската държава
за гласуването на изсел-
ниците с българско граж-
данство, както и че Ердо-
ган е кимнал утвърдител-
но. Карадайъ обаче
дължи на българската
общественост уточнения
какво конкретно е поис-
кал от домакините, как
ще се организира вотът,
за да няма фалшифика-
ции, ще хукнат ли изсел-
ниците на изборен ту-
ризъм, ще има ли наблю-
датели от България, от
ЕС или от другаде. Ако
не даде такива разясне-
ния, срещата му с Ердо-

ган може да мине в гра-
фата предизборно задку-
лисие и манипулиран вот.

В информацията на
ДПС срещата бе окаче-
ствена като “ключова”.
Двамата разговаряли
“още за отношенията
между България и Тур-
ция в контекста на енер-
гетиката и природния
газ” и “как в тези труд-
ни и тежки времена
Турция може да бъде
полезна на България”.
Според лидера на ДПС
“повечето решения на
тези проблеми минават
през Турция”.

Дотук не звучи лошо.
Но оттук възникват
въпроси. Дали ако мине
през Турция, решението
на тези проблеми ще ос-
тане само икономическо
или по него ще потече и
неоосманистко влияние?

Ако пък е само икономи-
ческо, ще бъде ли на при-
емлива или на спекула-
тивна цена? А ако реше-
нието е и политическо,
дали цената няма да
включва още повече джа-
мии, изграждането на
нови културни, религиоз-
но-образователни и дру-
ги центрове за неоосма-
низъм, на които Ердоган
толкова много държи?

При визитата си през
2021 г. Карадайъ сканда-
лизира България с изяв-
лението, че тя е “нашата
страна”, докато Турция е
“родината майка”. Сега
той дължи обяснения
какво точно е казал и чул
в Анкара, за да разсее
посетите от самия него
съмнения, че работи за
това един ден “нашата
страна” да стане “роди-
ната майка”.

Юри МИХАЛКОВ

фили. Затова нашата пар-
тия трябва да води поли-
тика, насочена към тесни
икономически, културни
и политически връзки с
Русия. Много се говори
за евроатлантически цен-
ности. Такива не същест-
вуват. Има евроатланти-
чески интереси. А ние
трябва да следваме наци-
оналните си интереси,
които в много от случаи-
те не съвпадат с тях.

А н т и ф а ш и с т к а т а
съпротива също е ключов
момент в историята на
нашата партия. И трябва
да се гордеем с това. Да
помним имената на анти-
фашистите и техния по-
двиг. Казват, че миналото
е минало, трябва да вървим
напред. Така е, но ако не
помним историята си, ня-
маме бъдеще. И тук поми-

рение няма как да има.
Това са част от черве-

ните линии, които не
трябва да прекрачваме.
Сега трябва да вървим
напред с чисти лица. До-
волни от свършената ра-
бота, особено в социал-
ната сфера. И с едно наум
за компромисите...

А ако поискаме да
постигнем повече, да за-
претнем здраво ръкави и
да се залавяме за работа.
Без вътрешни крамоли.
От човек на човек, чрез
медии, чрез социални
мрежи - всеки от нас.
Обединение на левите
сили. Силен ляв фронт,
който да изтласка десни-
те от властта и да ни даде
възможност да водим соб-
ствена политика, незави-
сеща от чужди нам поли-
тика и компромиси.

ДАТАТА

3
1778 - В МИЛАНО Е ОТКРИТ ОПЕРНИЯТ ТЕ-

АТЪР “ЛА СКАЛА”. Пост-
роен е по проект на арх.
Джузепе Пиермарини през
1776-1778 г. на мястото
на църквата “Санта Ма-
рия дела Скала”, откъде-
то идва и името на прочу-
тия театър. Открит е с постановка на опера
на Антонио Салиери. Сградата струва на Мила-
но около 1 млн. лири, а разходът е поет от 90
аристократически семейства. По време на Вто-
рата световна война театърът е разрушен, но е
възстановен в първоначалния си вид през 1946 г.

1898 - РАЖДА СЕ КАЛИ-
НА МАЛИНА, ДЕТСКА ПИСА-
ТЕЛКА И ПРЕВОДАЧКА
(УМИРА 1979 Г.). Рожденото
й име е Райна Иванова Раде-
ва-Митова. Автор на около 50
книги за деца, на първия
български детски роман
“Златно сърце”, както и на
още два романа. На нейно име
е създадена награда.

1903 - ОБЯВЕНО Е СЪЗДАВАНЕТО НА КРУ-
ШЕВСКАТА РЕПУБЛИКА.
С това название се нарича
сформираната власт на
въстаниците от ВМОРО в
гр. Крушево по време на
Илинденско-Преображен-
ското въстание. Съществува само 10 дни и е
най-големият успех на въстанието. Републиката
е обявена в семейната къща на Наум и Георги
Томалевски, в която днес се помещава Музеят на
Илинденското въстание и Крушевската републи-
ка (на снимката). Организацията на управлени-
ето в града е повлияна от социалистическите
възгледи на част от ръководството.

1952 - ПЪРВИ ОЛИМПИЙСКИ МЕДАЛ ЗА
БЪЛГАРИЯ. На тази дата
са закрити XV Олимпийски
игри в Хелзинки, по време
на които боксьорът Борис
Георгиев (на снимката)
печели бронзово отличие.
Борис Георгиев с прякор
Моката взема медала в категория до 75 кг. В
състезателната си кариера Моката е провел 289
мача, 54 от тях - международни. Той е един от
хората, през които минава олимпийският огън
по пътя си към Атина за игрите през 2004 г.



АКТУАЛНО
9

2022

СРЯДА

3 АВГУСТ

Ïðåçèäåíòúò
ñ äåéñòâèÿòà ñè ïîêàçà,
÷å íå å îáåäèíèòåë
Правителството нямаше подкрепа
от нито една институция, нямаше
и 100 дни толеранс, казва членът
на Националния съвет на БСП

ИВАН ЧЕНЧЕВ:

“Дълбоката държава попречи с не-
истови усилия на това, което беше пла-
нирано до края на годината. Има мно-
го работа за вършене и се опасявам, че
при тази ситуация българските граж-
дани ще разберат, че ще натежи липса-
та на парламент в момент на тези кри-
зи.” Това заяви членът на Национал-
ния съвет на БСП Иван Ченчев в ефи-
ра на Nova News.

“Обединението, което се получи в
парламента срещу полъха на промяна-
та, е притеснително, защото то беше с
озверяло лице и се видя от всички. Там
вече нямаше никакво желание за анти-
корупционен закон, както и за прави-
ла за избор за шеф на КПКОНПИ.
Въобще всичко свързано с това, за
което хората излязоха на площадите,
притесняваше статуквото и те по вся-
какъв начин рушаха и пречеха. Така
беше от началото на 47-ия парламент.
Този кабинет нямаше подкрепа от
нито една институция, нямаше и 100
дни толеранс”, обобщи социалистът
актуалната политическа ситуация.

Иван Ченчев посочи, че БСП с ка-
тегоричните си действия е част от же-

Íå ñå ïðèòåñíÿâàìå
îò ðàáîòàòà ñè äîñåãà

ХРИСТО ПРОДАНОВ:

ланието за промяна още от 2017 г.,
когато отказа всякакви колаборации.
“Отказахме власт, отказахме коалиция,
отказахме постове, а председателят на
партията отказа да бъде председател
на Народното събрание. Защото рязко
искахме да тръгнем в посока, която да
покаже на българския народ, че съгла-
шателството трябва да бъде изключе-
но от политиката”, категоричен бе той.

“Оттогава ние не сме спрели по-
следователно да изпълняваме това,
което сме обещали. Когато започнаха
протестите, БСП беше първата поли-
тическа сила, която с цялата си парла-
ментарна група посрещна на площада
президента с вдигнатия юмрук. И по-
ради тази причина, но и заради после-
дователното си поведение, БСП успя
да не бъде причислявана към статук-
вото. Ние постигнахме нещо немисли-
мо доскоро, а именно да говорим с
всички и те да казват, че сме най-диа-
логичната партия”, заяви членът на
Националния съвет на социалистичес-
ката партия.

Според него един от проблемите в
коалицията е била комуникацията

между партньорите, която е довела
дотам, че социалистите да разбират
от медиите за някои решения. “За
всеки от тези проблеми имахме своя-
та позиция, като например това, че
при изгонването на руските диплома-
ти веднага внесохме предложения да
бъдат отменени нотите. По същия
категоричен начин постъпихме, кога-
то имаше предложение г-н Тагарев да
оглави отбраната”, каза още Ченчев и
подчерта, че социалистите подкрепят
диверсификацията и намират за необ-
ходимо да бъдат възстановени прего-
ворите с “Газпром”.

“Служебният кабинет е съставен
от президента, който с действията си
напоследък показва, че не е надпарти-
ен, а още по-малко - обединител. За-
щото, ако е решил да покани хора от
БСП в своя екип, то той би трябвало
да попита, както е политически ко-
ректно, Българската социалистическа
партия. БСП никога не е била напада-

телна партия по отношение на прези-
дентската институция. Но ще напом-
ня едни от изборите миналата година,
когато той каза на българските граж-
дани да подкрепят новите партии и
това показва, че в три кампании за
миналата година Радев нито веднъж
не спомена БСП”, заяви социалистът
и добави, че не приема твърденията
му от края на 44-тия парламент, кога-
то ги е причислил към статуквото в
момент, когато социалистите са били
най-ярката опозиция.

Иван Ченчев каза, че над 70% от
гласуванията на “Възраждане” са били
заедно с ГЕРБ. “Ние имаме своята про-
грама и знаем какво искаме да правим.
Безплатните учебници от 1 до 12 клас
и безплатните лекарства до 14-годиш-
на възраст са нещо изключително важ-
но. Слава богу, има заложено преиз-
числение на пенсиите за октомври,
което е изключително важна стъпка”,
отбеляза социалистът.

“БСП няма повод да се притеснява
от това, което сме направили в мини-
стерствата, в които сме били. Най-важ-
ното е служебните министри да са
добри професионалисти, защото прак-
тически служебният кабинет работи
без парламент и неговата задача е да
проведе изборите честно и прозрачно.
А дали ще има опити за реваншизъм -
ще се види.” Това заяви секретарят на
ИБ на БСП и бивш министър на ту-

Имаме ясна позиция за нормализирането
на отношенията с Русия и възстановяването
на преговорите с „Газпром”, заяви
секретарят на ИБ на БСП

ризма Христо Проданов в ефира на
Нова телевизия.

Проданов коментира, че социалис-
тите не са знаели за министерските
кресла на Крум Зарков и Весела Лече-
ва в в служебния кабинет. Той посочи,
че Националният съвет на БСП не е
давал разрешение за това, защото не е
имало подобна заявка, какъвто
всъщност е редът.

“В политическата надпревара цел-

та е да убедим повече български граж-
дани, че БСП наистина е полезна за
управлението на страната, а това, че
президентът може да заеме друга по-
зиция - всъщност той го направи на
предишните избори. Не смятам, че
това е правилно, защото президентът
трябва да е надпартиен”, обясни Про-
данов и добави, че Радев на предишни-
те избори е заел позиция в подкрепа
на “Продължаваме промяната”, а по-
сле се е отрекъл от тях.

“БСП има ясна позиция за норма-
лизиране на отношенията с Русия. Ние
сме за възстановяване на преговорите
с “Газпром”, защото от това зависи
развитието на икономиката в следва-
щите месеци. Подкрепяме диверсифи-
кацията на източници, но за нас най-
важно е газът да е на евтина цена. Ние
сме за мирно разрешаване на конфлик-
та в Украйна, защото доставката на
оръжия от едната и от другата страна
не води до подобряване на диалога”,
категоричен бе социалистът и подчер-

та, че България не изнася оръжия нито
за Украйна, нито за Русия.

Според Проданов “Възраждане” и
ГЕРБ са едно и също и това се е дока-
зало в парламента. “Те бяха в коали-
цията с ГЕРБ и ДПС. Не са празни
твърденията, че от ГЕРБ постоянно им
казваха как да гласуват и това може да
се провери по стенограмите и прото-
колите”, допълни той.

“Практически ние сме пионерите
във воденето на борбата срещу коруп-
цията и срещу ГЕРБ. Още от 44-тия
парламент, когато го нямаше никой от
тези, които сега се заявяват, че рабо-
тят против модела. Ние още тогава
имахме възможност да влезем в управ-
лението, но не го приехме, и то с це-
ната на всичко, за да може този модел
да бъде изкоренен”, обясни секрета-
рят на ИБ на БСП.

Христо Проданов бе категоричен,
че е изключително важно да бъде изчи-
стен корумпираният модел, защото той
краде и от левите, и от десните.
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През лятото на 2021 г. Ра-
нулф решава да подпомогне
лична кауза и започва кампа-
ния за набиране на средства,
като преминава популярния
маршрут Ком-Емине. След
успешно завършване на кам-
панията и първия подобен
тежък преход за последните
15 години, младият мъж ре-
шава да превърне в традиция
планинското ходене с кауза.
Така се ражда инициативата,
с която Ранулф и приятели
искат да подпомогнат пови-
шаването на информираност-
та за аутизма и да съберат
средства за Сдружение “Та-
цитус”. Ежегодно в центъра
високоспециализирани тера-
пии и ефективна подкрепа в
семейна среда получават 40
деца и младежи.

На 11 юли Ранулф и
екипът му започнаха пла-
нински преход по трасето на
популярния маршрут Е4,
който преминава през пет
планини - Витоша, Верила,
Рила и Пирин и приключва в
Славянка, на границата ни с
Гърция. След това се насо-
чиха към Мелник, където
след кратка почивка, по
предварителен план, Ранулф,
вече сам, трябваше да се на-
сочи към Южен Пирин и да
върви обратно до София в
следващите 12 дни. “Предиз-
викателството е голямо”,
казва Ранулф и допълва, че
усилията си заслужават. В
края ще допринесат за ус-
мивката по лицата на деца,
които с нищо не са виновни
за съдбата си.

С какво идеята на Ранулф
се различава от вече съще-
ствуващите кампании за на-
биране на средства?

Някога представяли ли
сте си възможността да уп-
ражнявате хобито си, да из-
карвате пари от него и да ги
вложите в нещо значимо?
Ранулф го прави. Запленен
от магията на планината, той
е готов да премине през вся-

Млади британци с благотворителна цел прекосяват пет наши планини

Таня ГЛУХЧЕВА Много чужденци посещават България. Някои оста-

ват и си намират работа. Други не само решават

да се установят в страната ни, защото животът

тук им харесва, но и започват благотворителни

каузи. Такъв е 35-годишният Ранулф Нийм. Израснал

в планините на Шотландия, животът го отвежда

преди осем години в София. Преподава английски

език в Училищен комплекс “Азбуки” и учениците му

го обожават. Освен с учителската професия, реша-

ва да допринесе с още нещо за обществото ни.

Ранулф и приятелите му събират средства, които ще

бъдат използвани за закупуване на съоръжения и мате-

риали за различни терапии в Дневен център “Тацитус”.

Желаещите да помогнат могат да видят пълния

списък на необходимите материали и устройства на

следния сайт: https://tinyurl.com/4frh7vb7. Желаещите

да направят парично дарение могат да го направят

на следния адрес: https://www.platformata.bg/bg/kauzi/

1622:trek-to-raise-autism-awarness/details/campaign.html

какви опасности и препятст-
вия, за да постигне мечтата
си. А тя е

да бъде полезен
на нуждаещите се

За месец, прекаран в пла-
нините, той публикува сним-
ки и влогове. От тях става
ясно през какви трудности
преминават - не е необходимо
човек да е планинар, за да знае
какви изненади крие природа-
та.

По пътя, въпреки стръмни-
те върхове, жаркото слънце,
брулещите ветрове, намират
нови приятели - хора, кучета,
които ги придружават донякъ-
де. Опознават красивата ни

родина и научават повече
неща за страната ни от сами-
те нас. Да, те събират пари,
но и влагат нещо от себе си.

Вероятно не са малко тези,
които не биха разбрали идея-
та на каузата. Но тя е много
човешка - не само да се събе-
ре определена сума, а да се
види, че всеки се изправя пред
трудности, но в крайна смет-
ка, при по-голяма воля и са-
мосъзнание, светът може да
бъде по-приятно място за
всички нас! Можете да “види-
те” маршрута, постиженията
и несгодите на участниците в
каузата на фейсбук страница-
та @RandyAcrossBG.

Трудностите

Всяко приключение е не-
предсказуемо и крие много
рискове. Още на втория ден
един от участниците в иници-
ативата - австралиецът Стю-
арт, си наранява коляното и е
принуден да се откаже поради
невъзможност да продължи.

На осмия ден при първото
най-високо изкачване в Пирин
(1200 м) Ранулф си контузва
коляното. След кратка почив-
ка той и придружителят му

Винсент продължават до хижа
“Яворов”, където правят ед-
нодневна принудителна почив-
ка, за да може Ранулф да се
възстанови. Два часа след като
отново тръгват на път, коля-
ното започва да създава про-
блеми, но благодарение на
силната воля учителят стига
до Кончето. В хижата става
ясно, че преходът е приклю-
чил и за Ранулф, но другият
участник продължава. Орга-
низаторът на каузата наема
коли и го пресреща вечер, за
да му взима излишния багаж и
да може да ходи с по-лека
раница.

Дотук събраните средства
за центъра са почти 4000 лева.
Целта е да наберат 11 000.
Крайният срок е 28 август.

Хубаво е да има повече
хора с големи сърца, които да
допринасят за по-добър живот
за тези, които по рождение са
лишени от възможността да
бъдат като нас, казват иници-
аторите.

Какво представлява
аутизмът?

Това е разстройство на со-
циалното развитие, което за-
сяга развитието на мозъка, а
оттам - и поведението на чо-
век. Аутистите живеят в свой
свят. Според диагностичните

класификации на психичните
разстройства симптоматиката
трябва да се прояви преди
тригодишна възраст, но ран-
ното диагностициране е труд-
но особено през първите две
години на детето.

Хората с аутизъм бързо се
претоварват, мозъкът им об-
работва информацията, впе-
чатленията и емоциите по раз-
личен начин. Те често реаги-
рат рязко на промените или
разочарованията, а понякога -
и със забавяне. Някои си уд-
рят главата по масата. Други
стигат до изблици дни по-
късно, след като се е случило
нещо.

Преди няколко години из-
лиза страшна статистика на
Световната здравна организа-
ция, според която 1 на 68 деца
е с аутизъм. За справка - през
2006 г. случаите са били 1 на
10 000.

Според психолозите основ-
ната причина за аутизма е би-
охимията на децата, което
води и до промени в невроло-
гичния им статус. Т.е. в тела-
та им някои вещества са пове-
че, а други - по-малко.

Структурираните отглеж-
дане, игра и развиване на реч
са от изключително значение
за развитието на децата с ау-
тизъм.

Ïðåõîä ñ êàóçà çà
äåöàòà ñ àóòèçúì
Ïðåõîä ñ êàóçà çà
äåöàòà ñ àóòèçúì
Ïðåõîä ñ êàóçà çà
äåöàòà ñ àóòèçúì
Ïðåõîä ñ êàóçà çà
äåöàòà ñ àóòèçúì
Ïðåõîä ñ êàóçà çà
äåöàòà ñ àóòèçúì

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ И ИНТЕРНЕТ

Преходът не е лек и изисква много добра форма
и силна воля, но си заслужава

Инициаторът на каузата Ранулф (вдясно) и приятелят
му Винсент отдъхват доволни, че ще допринесат
за улесняване живота на деца аутисти
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Европейският съюз прие
мерките по спешния план, кой-
то предвижда всички държави
да намалят потреблението на
газ с 15%. Единствено Унга-
рия възрази срещу тези мерки.
А те вече са в сила.

Решението на ЕС да се ог-
раничи потреблението на газ с
15% в следващите 6 месеца е
препоръчителна мярка за мо-
мента. Това коментира евро-
депутатът от БСП Цветелина
Пенкова. “Има вариант, в кой-
то може да се задейства меха-
низъм и той да стане задължи-
телен, ако наистина разликата
между доставки и консумация
стане абсолютно непосилна за
Европа. Където е възможно и
доколкото е възможно, наис-
тина трябва да намалим консу-
мацията на енергия, за да мо-
жем да се справим. Този пакет
е насочен изцяло към намаля-
ване на консумацията от стра-
на на индустрията, но се пред-
лагат много компенсаторни ме-
ханизми, които да подпомог-
нат това”, обясни Пенкова
пред “България он ер”.

Цветелина Пенкова споде-
ли, че в момента се прави всич-
ко възможно част от средства-
та, които са заложени в плано-
вете за възстановяване на от-
делните държави, да могат да
се използват за подпомагане в
тежката енергийна криза. Тези
мерки са насочени предимно
към индустрията. “Няма да се
отнася намаляването на консу-
мацията за социални предпри-
ятия, болници, училища, детски
градини, домакинствата. Идея-
та е да предпазим гражданите
и най-уязвимите групи, и да
подпомогнем финансово и с
други стимули индустрията”,
каза евродепутатът.

Ден преди съюзът да реши
за ограниченията, председателят
на ЕК Урсула фон дер Лайен
заяви, че “Европа трябва да бъде
подготвена за най-лошия сцена-
рий: пълно спиране на достав-
ките на газ рано или късно”.
Според председателя на енер-
гийния съвет на БСП Таско
Ерменков такова пълно спира-
не на газа не е възможно. По-
литизира се икономически
проблем, който трябва да бъде
решаван в интерес на иконо-
миката, индустрията и хората,
каза той. “Такова намаляване
на потреблението на газ ще
удари битовите потребители и
икономиката и ще направи Ев-
ропа неконкурентоспособна.
Тези действия са срещу инте-
ресите на европейската иконо-
мика и европейските народи”,
заяви Ерменков.

Готови ли сме у нас

за намалено потребление?
Енергията от синьо гориво

е 60% от общата консумация,

Ãàçîâàòà óñìèðèòåëíà
ðèçà çà Åâðîïà
Пестенето на 15% от синьото гориво
все още не е задължително. А възможно ли е?

използвана от промишленост-
та в Стара Загора. В едно ста-
розагорско предприятие рабо-
тят 220 души. Собственикът
му казва, че единствените
възможни икономии са от газа
за отопление, и то само 1%.
“В производството няма вари-
ант да бъде намален капаци-
тетът на потреблението. Ние
не сме голям консуматор.
Ползваме 500 мегавата, или
обърнато в кубични метри -
500 000 кубични метра”, обяс-
нява Мария Жекова пред БНТ.
Машините имат определен пе-
риметър и не може да работят
с намален капацитет на газа,
добавя Александър Курносов,
производствен директор.

Едно от най-големите старо-
загорски училища - езиковата
гимназия “Ромен Ролан”, е изця-
ло газифицирано. То не може да
премине на алтернативни източ-

ствени паметници и отопле-
нието в градски сгради, като
например в центровете за от-
дих. Мерките за пестене на
енергия в цялата страна са в
съответствие с плана на ЕС,
пише Euronews.

Газът е водещият източник
на топлина в ЕС и също така
се използва за производство
на енергия в различна степен,
в зависимост от страната.
Какво правят някои страни в
Европейския съюз?

Франция

70% от енергията на
Франция идва от ядрени из-
точници. Въпреки това стра-
ната ще се стреми да намали
потреблението на енергия с
10% през следващите две го-
дини. На магазините с кли-
матик е казано да държат
вратите затворени или ще

Германия

Германия използва предим-
но газ за отопление - само око-
ло 15% отиват за производст-
во на електричество. Но влас-
тите в цялата страна намират
начини да намалят потребле-
нието и в двете области. На
северозапад Хановер стана
първият голям град, който
въведе мерки за пестене на
енергия. Това включва нама-
ляване на използваната топла
вода при душове и вани в
съоръжения като развлекател-
ни центрове. Общинските
сгради също вече не могат да
се отопляват до повече от 20
градуса, а мобилните климати-
ци или вентилаторни печки са
забранени. Други германски
градове изключват осветлени-
ето и фонтаните на обществе-
ни места.

Испания

Въпреки че Испания не за-
виси от доставките на руски газ,
нейното правителство все още
насърчава гражданите да нама-
лят потреблението на енергия.
Страната се стреми да намали
използването на газ със 7-8%.
“Можем да кажем на децата да
изгасят светлините или да спус-
нем щорите. Трябва, например,
да изключваме осветлението,

Италия

Италия работи по план за
намаляване на потреблението на
енергия от началото на юли.
Спешни мерки, включващи пред-
срочно затваряне на магазини,
се обмисляха преди оставката
на премиера Марио Драги.
Нито едно от тези нови ограни-
чения все още не е въведено, но
от май не е разрешено климати-
ците в обществени сгради да
поддържат температури по-ви-
соки от 19 градуса през лятото
или 27 градуса през зимата.

Нидерландия

От 2023 г. основните потре-
бители на енергия (тези, които
използват над 50 хил. киловат-
часа) в Нидерландия ще трябва
да намалят потреблението.
Правителството обяви в нача-
лото на юли, че ще бъде
задължително компаниите да
инвестират във всички възмож-
ни енергоспестяващи мерки,
ако изразходваната от тях сума
може да бъде възстановена в
рамките на пет години.

Гърция

Климатиците не могат да се
настройват на температури по-
ниски от 27 градуса в обществе-
ни сгради през лятото, а офис

Страницата подготви Мая ЙОВАНОВСКА

Намаляването на
консумацията не се отнася
за социални предприятия,
болници, училища, детски
градини, домакинствата

Газът се използва например в хлебопроизводството

ници на енергия, тъй като сгра-
дата не е пригодена. Освен това
учебното заведение е на двусме-
нен режим на обучение и тряб-
ва да се отоплява през целия ден.

4120 са газифицираните до-
макинства в Стара Загора. Оказ-
ва се, че ограничаването на
ползването на газ ще бъде по-
лесно за някои от битовите або-
нати. Природен газ за отопле-
ние използват около 10% от
домакинствата.

“Живея сам. За семейства-
та с деца ще бъде много по-
трудно. Предполагам, че ще се
огранича в студените месеци,
или ще мина на алтернативен
вариант - имам климатик, ще
мина на електричество”, казва
Димитър Бонев.

Какво правят
другите държави?

Германия попадна в загла-
вията на медиите, след като
изключи светлините на обще-

бъдат изправени пред глоба
от 750 евро. Външните тера-
си на кафенета и барове също
не се допуска да се отопля-
ват или охлаждат. Забраната
за светеща реклама между 1
и 6 сутринта също е разши-
рена, за да обхване цялата
страна. Правителствените
служби ще могат да включ-
ват климатика, само ако на
закрито е по-горещо от 26
градуса, в опит да дадат при-
мер в кампанията на прези-
дента Макрон за “енергийна
трезвеност”.

когато излизаме от стаята”, за-
яви министърът на околната
среда Тереза Рибека. Преми-
ерът Педро Санчес дори
развърза вратовръзката си на
пресконференция и помоли
другите да направят същото, в
опит да пестят енергия - веро-
ятно за да намалят нуждата от
климатик. Той добави, че пра-
вителството ще представи нов
план за пестене на енергия.

служителите са призовавани да
се уверят, че компютрите им са
изключени в края на деня.
Въвеждат се и редица мерки,
които да направят сградите по-
енергийно ефективни. Общест-
вените сгради се оборудват с
щитове за прозорци и беше обя-
вена програма за 640 милиона
евро за подновяване на прозор-
ци и охладителни системи в
държавни съоръжения.
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Под звуците на “Класика и джаз”
премина юбилейният концерт на дует
“Фантазия”, който отбеляза 30 години
на сцената. Събитието се състоя в арти-
стичната градина на хотел “Каза арт” в
Орешак. В него взеха участие гост му-
зикантите Атанас Петков - контрабас,
от Пловдив, и Ивайло Иванов - ударни
инструменти, от Троян. Специални по-
здрави към дуета поднесоха кметът на
община Троян Донка Михайлова и пред-
седателят на НЧ “Наука-1870 г.” в Тро-

Женски дует 30 години
обогатява културата на Троян

Страницата подготви
Надежда УШЕВА

 Госпожо Маркова, как
започна всичко? Вече има-
те 30 години сценична дей-
ност. Защо избрахте име-
то “Фантазия”?

- Имахме концерти с раз-
лични музиканти. В един мо-
мент обаче все по-често сви-
рихме с Мариета и някак ес-
тествено се обособи дуетът
ни. Първоначално той се каз-
ваше “Сиринкс”, по-късно
решихме да го преименуваме
на “Фантазия”. Кръстник е
моята майка.

 Предизвиква ли инте-
реса на публиката това,
което правите?

- Започнахме с класическа
музика, жанрови флейтови
концерти и популярни класи-
чески пиеси. По-късно репер-
тоарът се разрасна и включих-
ме известни евъргрийни, джа-
зови пиеси, филмова музика.
Ние сме единственият класи-
чески дует в Троян. Съчета-
нието на Скорпион и Овен е
водило до доста разногласия,
но годините ни научиха, че
взаимната връзка и разбира-
телството са важни, те ни за-
пазиха като дует. Всеки от нас
е индивидуалност, която, съче-
тана с другия, води до край-
ния резултат. А именно - вза-
имното усещане и спойката,
без думи. Последният концерт
беше тежък като подготовка
поради КОВИД-обстановка-
та. Радвам се, че успяхме да го

ян д-р Виолета Койновска. Дуетът сви-
ри пред президенти, министри и дипло-
мати на България. Има издадени три
компактдиска - “Музика в светлина”
(2006), “Усещане” (2011) и “25” (2016).
През 1991 г. две отдадени на професи-
ята учителки, работещи в Детската му-
зикална школа при НЧ “Наука-1870 г.”
- Амория Маркова (пиано) и Мариета
Куцарова (флейта), създават дует
“Фантазия”. Много техни ученици, за-
вършвайки пълния курс, продължават

СНИМКИ ПЕТЪР ПЕТРОВ

МАРИЕТА КУЦАРОВА:

Ôëåéòàòà e íåæåí
èíñòðóìåíò

АМОРИЯ МАРКОВА:

Îáè÷àì äà ðàáîòÿ ñ äåöà

 Госпожо Куцарова, кои
бяха Вашите първи стъпки в
музиката?

- На 6-годишна възраст за-
почнах да свиря на пиано в
Детската музикална школа при
НЧ “Наука-1870 г.”. Имам
роднини музиканти, един от
които - Емил Мирчев, съвре-
менен български композитор.
Като дете виждах техния та-
лант, любов и отдаденост към
изкуството и това беше основ-
ната причина за моя интерес.
Нямаше да мога да продължа
да се развивам без безрезерв-
ната подкрепа на моите роди-
тели. Опората, която един му-
зикант получава от своето се-
мейство, играе важна роля за
неговото развитие. По-късно
продължих образованието си
в Музикалното училище “Па-
найот Пипков” в Плевен с
флейта и пиано и в Академия-
та за музикално и танцово из-
куство в Пловдив. От 1988 г.
работя в школата при читали-
щето в Троян. Била съм 25
години учител по музика и съм
преподавала в музикалната
школа на стотици ученици,
като на всеки съм дала частица
от себе си. Всяко дете е оста-
вило следа в живота ми със
своята индивидуалност и емо-
ционалност. Много мило ми
става, когато вече пораснали-
те ми ученици се обаждат и
дори имат желание да
продължим да свирим заедно.
Повечето не се занимават про-
фесионално, но са запазили лю-
бовта си към изкуството и сви-
рят за удоволствие. Изключи-
телно се гордея с постижения-
та на тези, които са професи-
онални музиканти.

 Как се намерихте с

Амория? Няма много жен-
ски дуети у нас, които да са
оцелели във времето.

- Срещнахме се в школата.
Бяхме млади, с много жела-
ние и хъс за работа. Смятах-
ме, че имаме какво да дадем за
културата в Троян. Първият
ни по-значителен концерт
беше през 1991 г. заедно с
други колеги. Може би около
14-15 г. правихме концерти
два пъти годишно. Това, кое-
то ни е давало удовлетворе-
ние и стимул да продължим, е
високата оценка, която сме
получавали от нашата публи-
ка - интелигентни хора, оце-
няващи труда и таланта, сто-
ящ зад всяко класическо
изпълнение. Имали сме и
предложения за работа в чуж-
бина, но тъй като децата ни
бяха още много малки, нямах-
ме възможност да заминем.

 На кои учители сте
благодарна за изграждането
Ви като музикант?

- Първата ми учителка по
пиано в Детската школа бе
Мариана Радионова. След
това в Музикалното училище
в Плевен по флейта съм била
при Юри Стоянов, Христо
Владовски и Емилия Белелие-
ва. Пиано свирех при Жанет
Кирицова. В Музикалната
академия пиано завърших при
професор Албена Димова, а
преподаватели ми бяха Ема-
нуил Дидов, Кирил Грозданов
и др. Учила съм и при профе-
сор Лидия Ошавкова. Благо-
дарна съм на всеки учител,
допринесъл за развитието ми.

 Има ли желаещи да
изучават флейта?

- Тя е един от най-древните
инструменти, много нежна и
елегантна. За съжаление, те са
скъпи за нашия стандарт и
родителите не могат да купу-
ват. Старая се чрез дарители
да осигурим няколко в школа-
та. Концертите си правим най-
вече в читалището, но търсим
и други места, които носят
специфична енергия. Стремя
се да използвам креативни
подходи - през последните го-
дини на пандемия организирах
“Музикална сладкарница” в за-
ведение, където децата имаха
възможност да изнесат годиш-
ната си продукция.

осъществим.
Искам да благодаря на

Атанас Петков - контрабас, и
Ивайло Иванов - ударни. Бла-
годаря и на Катя Каранова -
контрабас, и на Иван Енев -
ударни, част от джаз форма-
ция “Бели, зелени, червени”.
Те участваха в реализирането
на компактдисковете “Усеща-
не” и “25”. Записите бяха в
Първо студио на Радио Плов-
див, с тонрежисьор Николай
Пеев. Това са разкошни музи-
канти и наши приятели, без
чиято помощ нямаше да са
налице двата диска.

 Казахте, че работите
и в школа - разкажете за нея.

- В Музикалната школа
съм от 1989 г. Обичам много
децата и през всички години
съм преподавала на хиляди.
От дългогодишния ми стаж
съм стигнала до извода, че е
важно взаимното харесване,
желанието и интересът към
инструмента. Обожавам да
работя с деца, защото носят

различно усещане и разбира-
не за живота. Най-много ме
радва това, че взаимната сим-
патия остава между нас. Де-
цата порастват, записват тех-
ните деца и всичко започва от-
начало. Когато се омъжих,
дойдох в Троян. Родена съм в
прекрасния Пловдив. Израс-
нала съм в семейство на лека-
ри. Брат ми е скулптор. Той
живее и твори в Ню Йорк.
Имам син - Лъчезар, който е
на 34 г. и работи в Пловдив.

 Помага ли Ви някой
при реализирането на кон-
цертите?

- Благодарни сме с Мари-
ета на много приятели и коле-
ги за помощта им през годи-
ните. Признателни сме на
всички ученици за любовта,
уважението и красотата, с
които са ни дарили. Хиляди
благодарности на тези, които
са ни спонсорирали: НЧ “На-
ука-1870”, община Троян и на
всички наши дарители, които
са помагали за концертите.

 Кога разбрахте, че из-
куството е Вашето при-
звание?

- Първите ми уроци по
пиано бяха в Дома на здрав-
ния работник в Пловдив. Бях
на шест. Баба ме водеше.
Първата ми учителка по пиано
беше Стела Хаджипетрова.
Вкъщи имахме пиано “Зай-
лер”. И така започна този тру-
ден път в музиката. Часове
свирене, репетиции и много
труд. Исках да ставам лекар,
но с годините осъзнах, че при-
званието ми е да бъда музи-
кант. Натурата ми, усещането
за живота, артистичността ми,
вкусът към изкуството е било
заложено в мен още от дете.
Признателна съм на родители-
те ми, благодарение на които
съм това, което съм сега. Бла-
годаря на моите учителки по
пиано Росица Иванчева, Юлия
Гергинова, Мариета Боева и
доц. Цветана Чифчиева. Завър-
шила съм Музикалното учили-
ще “Добрин Петков” със спе-
циалност пиано и АМТИ в
Пловдив - пиано и музикална
педагогика. След дипломиране-
то работих в Музикалното
училище в Широка лъка като
преподавателка по задължител-
но пиано. Година бях шеф на
катедра “Задължително пиано”.
После преподавах три години
в гимназия “Георги Димитров”
в Пловдив.

пътя си като музиканти не само в
България, но и в Германия, Испания,
Турция. Първи носители са на годиш-

ната награда на община Троян за изя-
вени личности с принос в областта на
културата през 2013 г.

СНИМКА БОНКА АНГЕЛСКА

СНИМКА НИКОЛАЙ СТОЙЧЕВ
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Димитър Иванов -
Капитана спечели
„Златен микрофон”

Димитър Иванов - Капитана

спечели сърцата на журито и пуб-

ликата в тазгодишното издание

на националните награди за

стендъп комедия Golden Mic Awards.

Той си тръгна със “Златния мик-

рофон”, след като получи най-ви-

сока оценка на своето представяне

с шоуто “Беше ми 100лично”, и

статуетка за първо място в кате-

горията “Награда на публиката”

- с най-много гласове в онлайн

вота. В категорията “Награда на

публиката” победител за втора

поредна година стана Димитър

Иванов, а челната тройка се

допълва от Владислав Недков и

Здрава Каменова. Наградата на

гилдията отиде при Димитър Вел-

ков, по-известен с псевдонима

Митака Беше Прав, следван от

Владислав Недков и Александър Ма-

ринков. Победителите бяха награ-

дени в галавечерта на Golden Mic

Awards в Бургас, на откритата

сцена на HashtagPAVILION; в роля-

та на водещ бе популярният актьор

и влогър Стефан Попов - Чефо.

Проектът „Пеещи
артисти” с поредица
концерти през септември

Пеещите артисти от проекта на

продуцента Игор Марковски ще изне-

сат концерти в Стара Загора, Бургас

и София, съобщи БТА. Първият ще

бъде в Стара Загора на 11 септември

в новия Летен театър; вторият - в

Летния театър в Бургас на 22 сеп-

тември. В Деня на народните будите-

ли - 1 ноември, “Пеещи артисти” ще

представят концерт-спектакъла си в

София - в зала 1 на НДК. В концер-

тите, които ще се пренесат и в други

градове, ще участват Маргарита

Хранова, Дарин Ангелов, Койна Русева,

Братя Аргирови, Орлин Горанов, Ве-

села Делчева, Мая Бежанска, Симеон

Владов, Красимир Гюлмезов, Милена

Маркова, Даниел Цочев, Катерина

Евро, Добрин Досев, Герасим Георги-

ев-Геро, Александър Кадиев, Стефа-

ния Колева, Орлин Павлов, Мариана

Попова, Людмила Сланева, Гергана

Стоянова, Николай Урумов.

СНИМКА ФОНДАЦИЯ “КОМЕДИЯ”

Ñáîðíèêúò „Ñëúí÷åâè êðúñòîâå”
áå ïðåäñòàâåí â Ñîôèÿ

Наскоро Фондация “Ус-
тойчиво развитие за Бълга-
рия” издаде няколко книги
на българския поет и писа-
тел, композитор и бард, пре-
водач и преподавател Вла-
димир Стоянов: двуезичния
българо-руски сборник
“Слънчеви кръстове/Сол-
нечные кресты”, научно-ли-

тературното изследване
“Духовният иконостас на
рода, или песента в нас без
начало и без край” и книга-
та “До морето и назад”,
съвместно издание със СБП.

Дългоочакваното пред-
ставяне на сборника
“Слънчеви кръстове” се
състоя на 1 август в София.
Книгата е част от библиоте-
ката “Заедно в 21 век. Сла-
вянска преводаческа лабо-
ратория” на Фондация “Ус-
тойчиво развитие на Бълга-
рия” и библиотека “Златно
сечение” на Международна-
та академия “Русский слог”.

За този проект доско-
рошният ръководител на
Славянския център в Кам-

чия Владимир Стоянов, кой-
то е и съставител на сбор-
ника, получи Бронзов медал
в международния конкурс
АЕА-2021 - Art. Excellence.
Awards. (“Изкуство. Съвър-
шенство. Признание”) в но-
минация “Арт-проекти”, ка-
тегория “Професионалис-
ти”. Владимир Стоянов е
награден и със Златен медал
в същия конкурс АЕА-2021
за  научно-литературното
му изследване “Духовният
иконостас на рода” в номи-
нация “Литература” - “Про-
фесионалисти”.

В двуезичния сборник
“Слънчеви кръстове/Солнеч-
ные кресты” са включени и
ярки имена на руски творци

- Лидия Анискович, Леонид
Феодор, Отец Роман, Галина
Дубинина, Алексей Филимо-
нов, Сергей Бачински. Той е
издаден в печатен и в елек-
тронен формат.

Презентацията на книга-
та привлече множество лю-
бители на поезията, прево-
дачи, русисти, ценители на
музикално-художествения
жанр. Благодарение на май-
сторските музикални и по-
етични изпълнения на Вла-
димир Стоянов и активното
участие на руските автори
онлайн, събитието се
превърна в прекрасно пред-
ставление, изпълнено с му-
зика, песни, стихове и топ-
ла душевност.

Изложбата на Национал-
ния исторически музей “Пред-
мети на разкош. Чипровска
златарска школа” е подредена
в Каменната зала на Архитек-
турно-парковия комплекс
“Двореца” в Балчик до 13 сеп-
тември, научи ДУМА от Маг-
далена Маринова, отдел “Ин-
формационно обслужване и
връзки с обществеността” на
НИМ. В настоящата изложба
са включени голяма част от
произведенията на Чипровска-
та златарска школа, притежа-
вани и съхранявани от НИМ.
Повечето от тях са случайни
находки от Северозападна
България, укрити като съкро-
вища и никога непотърсени от
бягащите от драматичните
събития от края на XVII век
жители от района. Представе-
ните предмети са с преоблада-
ващо светски характер. Изло-
жени са всички познати видо-
ве накити, умело изработвани
в местните златарски ателие-

Þâåëèðíîòî ìàéñòîðñòâî
íà ÷èïðîâñêèòå çëàòàðè

Премиер солистите на Софийската
опера и балет Марта Петкова и Цецо
Иванов покориха на 30 и 31 юли една от
най-престижните балетни сцени в света -
Мариинския театър в Санкт Петербург,
научи ДУМА от СОБ. Балетът на азер-
байджанския композитор Фикрет Ами-
ров “Хиляда и една нощ”, чиято премие-
ра в България беше на сцената на Софий-
ската опера и балет в края на месец май,
се радваше на изключителен интерес и
грандиозен успех. Хореографията е дело
на световноизвестния балетист, хорео-
граф и педагог Елдар Алиев. През годи-
ните той поставя “Хиляда и една нощ” в СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

Ìàðòà Ïåòêîâà è Öåöî Èâàíîâ ïîêîðèõà
Ìàðèèíñêèÿ òåàòúð ñ áàëåòà „Õèëÿäà è åäíà íîù”

СНИМКA НАЦИОНАЛЕН ИСТОРИЧЕСКИ МУЗЕЙ

В изложбата, представена от НИМ в „Двореца” в Балчик, може
да се види и копие на златното съкровище от Несебър

та. Особено характерни са
наушниците “арпалии”, науш-
ниците със сребърни пластин-
ки “трепки”, богато декорира-
ните гривни “кубелии” и, раз-
бира се, украсите за чело -
невестински венци и прочел-
ници. Прословутите “чипров-
ски чаши” - тасове, украсени в
характерен стил, включващ
богати растителни орнаменти
и релефни и обемни изобра-
жения на животни и птици,
също са представени в излож-
бата. Изящните чаши с форма
на кратунки и дръжки, офор-
мени като глави на дракони, са
познати единствено от района
на Северозападна България и
Източна Сърбия, което убеди-
телно говори за тяхната при-
надлежност към изделията на
Чипровската школа. През вто-
рата половина на XVI век в
сметководните книги на дуб-
ровнишки търговци се появя-
ват т.нар. “чипровски чаши” -
сребърни тасове, много от

които носят обозначението
“от место Кипровци” като га-
ранция за качество.

В края на изложбата е пред-
ставено копие на златното
съкровище от Несебър, дати-
рано във втората половина на
XVI - началото на XVII век.
Характеристиките му го отна-
сят към продукцията на цент-

рално- и западноевропейското
златарство. Експонирането му
заедно с произведения на Чи-
провската златарска школа не
е случайно. То позволява на
посетителите да добият пред-
става за типичния стил на чи-
провчани, в сравнение с изде-
лия с различен географски и
стилов произход.

Америка и Европа.
Балетът “Хиляда и една нощ” е бля-

скав спектакъл, феерия от светлини,
ефекти, атрактивна хореография, изя-
щен декор, прекрасна музика, с вплете-
ни в нея специфични ориенталски рит-
ми и богата палитра от ударни инстру-
менти. Софийската опера и балет ще го
представи и през летния сезон. На
16 август в Античния театър в Плов-
див, а на 19, 20 и 21 август на откри-
тата сцена на езерото Панчарево тази
впечатляваща балетна постановка ще
зарадва публиката с вариант, специал-
но адаптиран за открита сцена.
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СРЯДА
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ТЕЛЕЦ

Избягвайте да изпробва-
те късмета си в матери-
алната сфера, защото
рискувате да загубите.

ОВЕН

Завършете всичко, което
сте започнали, за да си
освободите време за себе
си и семейството.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Помислете по какъв начин
бихте могли да подобрите
положението си на работ-
ното място.

22 май - 21 юни

РАК

Дори и да се сблъскате с
трудности, е важно да се
заемете с реализацията на
лични инициативи.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Много от вас ще получат
заслужено признание за
свършеното в професио-
налната сфера. Успехи.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Намалете излишните раз-
ходи. Погрижете се за
инициативите, от които
зависи стабилността ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Възможно е да сте изнер-
вени, защото всички ис-
кат нещо от вас. Запазе-
те спокойствие.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Преценете нещата, с кои-
то възнамерявате да се
заемете. Не очаквайте да
се съобразяват с вас.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Стабилността в профе-
сионалната сфера ще бъде
гарантирана, ако избягва-
те рискови начинания.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Осланяйте се на правил-
ната си преценка, от това
ще зависи стабилността
ви днес и в бъдеще.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Необходимо е да проявите
проницателност, за да
успеете да отсеете важ-
ните ангажименти.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Избягвайте ходове, които
може да ви поставят в
неизгодна позиция пред
началник или приятел.

ХОРОСКОП

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

СЛАБ ДЪЖД
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ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО СЛАБ ДЪЖД

œÂÔ. »Ò‡‡ÍËÈ ·ËÎ ÔËÏÂ Á‡ ÍÓ-
ÚÓÒÚ Ë ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ Í˙Ï ÌÂ˘‡ÒÚÌËÚÂ

À˙ÊÂÛ˜ÂÌËÂÚÓ Ì‡ ¿ËÈ ÓÒÓ·ÂÌÓ ÒÂ
‡ÁÔÓÒÚ‡ÌËÎÓ ÔË ËÏÔÂ‡ÚÓ ¬‡ÎÂÌÚ.
 ‡ÚÓ ÔËÂÎ Í˙˘ÂÌËÂ ÓÚ ‡Ë‡ÌÒÍËˇ ÂÔË-
ÒÍÓÔ ≈‚‰ÓÍÒËÈ, ¬‡ÎÂÌÚ ÏÛ ÒÂ Á‡ÍÎÂÎ ‰‡
ÔÂÒÎÂ‰‚‡ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ËÂÚÓ Ò ‚ÒË˜ÍË
ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë ËÁÔ˙ÎÌËÎ Ó·Â˘‡ÌËÂÚÓ ÒË.
“ËÌ‡‰ÂÒÂÚ„Ó‰Ë¯ÌÓÚÓ ÏÛ ˆ‡Û‚‡ÌÂ ·ËÎÓ
ÌÂÔÂÍ˙ÒÌ‡ÚÓ „ÓÌÂÌËÂ ÔÓÚË‚ Ô‡‚Ó-
ÒÎ‡‚ÌËÚÂ. “ÓÈ ËÁ‰‡Î ÛÍ‡Á ‚ÒË˜ÍË ‰‡ ·˙‰‡Ú
Á‡ÒÚ‡‚ÂÌË ‰‡ ÔËÂÏ‡Ú ‡Ë‡ÌÒÚ‚ÓÚÓ, ‡
ÔÓÚË‚Â˘ËÚÂ ÒÂ ‰‡ ·˙‰‡Ú ÒÏ˙ÚÌÓ Ì‡Í‡-
Á‡ÌË. √ÓÌÂÌËÂÚÓ ·ËÎÓ ÔËÎÓÊÂÌÓ Ò ÓÒÓ-
·ÂÌ‡ ÊÂÒÚÓÍÓÒÚ ‚ ÷‡Ë„‡‰, Í˙‰ÂÚÓ ‚ÒË˜-
ÍË Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌË ˆ˙Í‚Ë ·ËÎË Á‡Ú‚ÓÂÌË.

—ÎÛı˙Ú Á‡ ÒÚ‡‰‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚-
ÌËÚÂ ıËÒÚËˇÌË ÒÚË„Ì‡Î ‰‡ÎÂ˜ ‰Ó ËÁÚÓ˜-
Ì‡Ú‡ ÔÛÒÚËÌˇ Ë ‚˙Á·Û‰ËÎ Â‚ÌÓÒÚ Ë ÌÂ„Ó-
‰Û‚‡ÌËÂ Û ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ëˇ ÔÛÒÚËÌÌÓÊËÚÂÎ
»Ò‡‡ÍËÈ. “ÓÈ ÔÓ·˙Á‡Î ‰‡ ÓÚË‰Â ‚ ÷‡Ë-
„‡‰ Ë ·ÂÁ ‰‡ ÒÂ ·ÓË ÓÚ ÓÔ‡ÒÌÓÒÚËÚÂ,
Û‚Â˘‡‚‡Î ıËÒÚËˇÌËÚÂ ‰‡ ÓÒÚ‡‚‡Ú ‚ÂÌË
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡. ƒ˙Î·ÓÍÓ ÒÍ˙·ˇÎ Á‡ Û˜‡ÒÚ-
Ú‡ Ì‡ Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌËÚÂ Ë ÏÓÎÂÎ ¡Ó„ ‰‡
Ó·˙ÌÂ Ò˙ˆÂÚÓ Ì‡ ˆ‡ˇ Ë ‰‡ ÏÛ ‚ÌÛ¯Ë
ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ Ë ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ÓÒÚ.

œÓ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ¬‡ÎÂÌÚ Ú˙„Ì‡Î Ì‡
‚ÓÈÌ‡ ÔÓÚË‚ „ÓÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ ·ËÎË ‡ÁÓË-
ÎË ÌˇÍÓË Ó·Î‡ÒÚË Ì‡ ËÏÔÂËˇÚ‡ Ë ‰ÓË
Á‡ÒÚ‡¯‡‚‡ÎË ÷‡Ë„‡‰. »Ò‡‡ÍËÈ ÚË
Ô˙ÚË ıÓ‰ËÎ ÔË ˆ‡ˇ Ò ÏÓÎ·‡ ‰‡ ÓÚ‚ÓË
Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌËÚÂ ˆ˙Í‚Ë Ë ÏÛ Ó·Â˘‡Î, ˜Â
¡Ó„ ˘Â ·Î‡„ÓÒÎÓ‚Ë Ô˙Úˇ ÏÛ. Õ‡Í‡ˇ ¬‡-
ÎÂÌÚ ÏÌÓ„Ó ÒÂ ‡Á„ÌÂ‚ËÎ Ë Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡
Á‡Ú‚ÓˇÚ ÒÚ‡Âˆ‡ ‚ Ú˙ÏÌËˆ‡. ÕÓ ÒÍÓÓ
·ËÎ ‡ÌÂÌ ‚ Ò‡ÊÂÌËÂ Ë ÛÏˇÎ.

 Ó„‡ÚÓ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ¬ÂÎËÍË ‚ÒÚ˙ÔËÎ Ì‡
ÔÂÒÚÓÎ‡, ‚˙‰‚ÓËÎ ÏË ‚ ÷˙Í‚‡Ú‡.
”ÒÔÓÍÓÂÌ Á‡ ıËÒÚËˇÌËÚÂ, »Ò‡‡ÍËÈ ÔÓÊÂ-
Î‡Î ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ ‚ ÔÛÒÚËÌˇÚ‡ ÒË. ÕÂ„Ó‚Ë
ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎË „Ó ÒÍÎÓÌËÎË ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂ ‚
÷‡Ë„‡‰ Ë ÔÓÒÚÓËÎË ‚ ÓÍÓÎÌÓÒÚËÚÂ ÏÛ
Ó·ËÚÂÎ, ‚ ÍÓˇÚÓ ÒÂ Ò˙·‡ÎË ÏÌÓ„Ó ËÌÓˆË.
»Ò‡‡ÍËÈ Ì‡ÒÚ‡‚Îˇ‚‡Î ·‡ÚˇÚ‡ Ì‡ ‰Ó·Ó-
‰ÂÚÂÎÂÌ ÏÓÌ‡¯ÂÒÍË ÊË‚ÓÚ Ë ËÏ ‰‡‚‡Î
ÔËÏÂ Ì‡ ÍÓÚÓÒÚ Ë ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ Í˙Ï
ÌÂ˘‡ÒÚÌËÚÂ.

œÂÔ. ƒ‡ÎÏ‡Ú Ë ÒËÌ˙Ú ÏÛ ‘‡‚ÒÚ
ÒÚÓ„Ó ÒÔ‡Á‚‡ÎË ÏÓÌ‡¯ÂÒÍËÚÂ Á‡‚ÂÚË

œÂÔÓ‰Ó·ÌË ƒ‡ÎÏ‡Ú ÒÎÛÊÂÎ ‚˙‚ ‚ÓÈ-
ÒÍ‡Ú‡ Ë ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡Î Ò Û‚‡ÊÂÌËÂÚÓ Ì‡
ˆ‡ˇ. —ÎÂ‰ ÚÓ‚‡, ÔÂÁË‡ÈÍË ‚ÒË˜ÍÓ

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 3 ‡‚„ÛÒÚ œÂÔ. »Ò‡‡ÍËÈ, ƒ‡ÎÏ‡Ú Ë ‘‡‚ÒÚ (‚Â˜ÂÚ‡ ‚Â˜ÂÌˇ Ò ÃÓÎÂ·ÂÌ Í‡ÌÓÌ Ì‡ œÂÒ‚ÂÚ‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡)

06.00 ì¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎËî -
‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /1 ÒÂËˇ/

06.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ì¡Î‡„ÛÌËÚÂî - ‰ÂÚÒÍË

ÙËÎÏ
10.00 ì¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎËî -

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /2 ÒÂËˇ/
10.55  ÓÈ ÁÌ‡Â ÓÚ„Ó‚Ó‡ -

Ò‚ÂÚ˙Ú, ‚ ÍÓÈÚÓ ÊË‚ÂÂÏ
- ‰ÓÍ. ÔÓÂ‰Ëˆ‡

11.10 ìƒË‚Ëˇ ‘‡ÌÍ ‚ ¿‚ÒÚ‡-
ÎËˇî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ 4 ÂÔ.

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
13.00 ìΔÂ·ËˇÚî - Ú‚ ÙËÎÏ

/7, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ÒÂËˇ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ìœËÌˆÂÒ‡ ÀËÎËÙÂÂî -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡-

‰Ëˇ Ã‡ÍÓ œÓÎÓî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ

15.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -
Ú‚ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 ì ÎËÌËÍ‡ Ì‡ ÚÂÚËˇ

ÂÚ‡Êî - Ú‚ ÙËÎÏ
17.00 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
17.10 ìƒË‚Ëˇ ‘‡ÌÍ ‚ ¿‚ÒÚ‡-

ÎËˇî - ‰ÓÍ. ÙËÎÏ /5 ÂÔ./
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
19.00 ìÕ‡ „‡ÌËˆ‡Ú‡î - 6-ÒÂ-

ËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ì◊ÂÌ„ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ œËˆÓÙ‡Î-

ÍÓÌÂî - 2 ÂÔ. (14)
22.45 ƒÛ„ËˇÚ ÏÛÁÂÈ - ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ì«Ì‡ÏÂÌËÚÓÒÚËî - Ë„.

ÙËÎÏ, ÂÊ. ”‰Ë ¿Î˙Ì
01.20 ì◊ÂÌ„ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ œËˆÓÙ‡Î-

ÍÓÌÂî - 2 ÂÔ. /Ô/ (14)
03.00 ì–‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
03.45 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
04.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô/
05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ /Ô/

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: ¿Í‡‰Â-
ÏËˇ –ÂÒÍ˛ ¡ÓÚÒî - ‡ÌË-
Ï‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î, ÂÔ.20

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ì‡È-‰Ó-
·ÓÚÓ/ - ÚÓÍ¯ÓÛ

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.20 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡

ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
(ÙËÌ‡Î)

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·Î.

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.78

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.4

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìœÓ-Í˙ÒÌÓÚÓ ¯ÓÛ Ì‡
ÕËÍÓÎ‡ÓÒ ÷ËÚËË‰ËÒî
/Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ/

23.00 œÂÏËÂ‡: ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî
- ÒÂË‡Î, Ò.8 ÂÔ.3

00.00 ì‘ÂÈÒ¡Ó„î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.1

01.00 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.8

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -

ÚÓÍ¯ÓÛ
04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12
05.30 ìƒ‡ ÊË‚ÂÂ Í‡Î ƒÊÛ-

ÎË˙Ì!î - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ,
ÂÔ.23

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË /Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË/

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË /Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË/

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

21.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13, 14

23.45 ì√ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡î - Ú‚

¯ÓÛ

00.45 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

Ú‚ ¯ÓÛ

01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ-

¯ÓÛ

03.05 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13, 14

04.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÔÓ„‡Ï‡

04.45 ìƒÓ‚Â‰ÂÌËˇÚ ·‡˘‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13, 14

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

Ò‚ÂÚÒÍÓ Á‡‡‰Ë ¡Ó„‡, ÚÓÈ ÓÒÚ‡‚ËÎ ÊÂÌ‡
ÒË Ë ‰Âˆ‡Ú‡ ÒË; ‚ÁÂÏ‡ÈÍË Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË
Ò‡ÏÓ ÒËÌ‡ ÒË ‘‡‚ÒÚ, ÓÚË¯˙Î ÔË ÔÂÔÓ-
‰Ó·ÌË »Ò‡‡ÍËÈ, ‚ ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ Ó·ËÚÂÎ; Ú‡Ï
ÚÂ ·ËÎË ÔÓÒÚË„‡ÌË ‚ ÏÓÌ‡¯ÂÒÍË ˜ËÌ Ë

‰‚‡Ï‡Ú‡ ‚Ó‰ÂÎË ·Ó„ÓÛ„Ó‰ÂÌ ÊË‚ÓÚ, ÒÔ‡Á-
‚‡ÈÍË ÒÚÓ„ ÔÓÒÚ.

 Ó„‡ÚÓ ÔÂÔÓ‰Ó·ÌËˇÚ »Ò‡‡ÍËÈ ‰ÓÒÚË„-
Ì‡Î ‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ Ë ÔÓ˜Û‚ÒÚ‚‡Î ÔË-
·ÎËÊ‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÏ˙ÚÚ‡, ÔÓÒÚ‡‚ËÎ Á‡
Ë„ÛÏÂÌ ÔÂÔÓ‰Ó·ÌËˇ ƒ‡ÎÏ‡Ú, ÔÓ ˜ËÂÚÓ
ËÏÂ Ë Ò‡Ï‡Ú‡ Ó·ËÚÂÎ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ·ËÎ‡ Ì‡-
Â˜ÂÌ‡ ƒ‡ÎÏ‡ÚÒÍ‡.

œÂÔÓ‰Ó·ÌËˇÚ ƒ‡ÎÏ‡Ú ·ËÎ ˙ÍÓÔÓÎÓ-
ÊÂÌ Á‡ Ò‚Â˘ÂÌËÍ ÓÚ ÷‡Ë„‡‰ÒÍËˇ Ô‡Ú-
Ë‡ı ¿ÚËÍ. “ÓÈ ÔÂÍ‡‡Î ÊË‚ÓÚ,
ËÁÔ˙ÎÌÂÌ Ò ‚˙Á‰˙Ê‡ÌËÂ. “ÓÈ ÒÂ ÔÓ‰‚Ë-
Á‡‚‡Î Ë ÔÓÚË‚ ÂÂÚËˆËÚÂ ÌÂÒÚÓË‡ÌË,
ıÛÎÂ˘Ë œÂ˜ËÒÚ‡Ú‡ ¡ÓÊËˇ Ã‡ÈÍ‡: ÔÂ-
ÔÓ‰Ó·ÌË ƒ‡ÎÏ‡Ú ·ËÎ ‰ÂÂÌ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ Ì‡
ÓÚˆËÚÂ ÓÚ “ÂÚËˇ ¬ÒÂÎÂÌÒÍË Ò˙·Ó ‚
≈ÙÂÒ (431), Á‡ÒÂ‰‡‚‡Î ÔË ˆ‡ “ÂÓ‰Ó-
ÒËÈ ÃÎ‡‰¯Ë ‚ ≈ÙÂÒ, Ò ÚÓ‚‡ ÒË ÒÔÂ˜ÂÎËÎ
Î˛·Ó‚Ú‡ Ì‡ ˆ‡ˇ Ë Ì‡ Ò‚ÂÚËÚÂ ÓÚˆË,
ÍÓËÚÓ „Ó Ì‡Ô‡‚ËÎË ‡ıËÏ‡Ì‰ËÚ Ì‡ ƒ‡Î-
Ï‡ÚÒÍ‡Ú‡ Ó·ËÚÂÎ. ŒÚË¯˙Î ‚˙‚ ‚Â˜ÌÓÒÚÚ‡
‚ ‰˙Î·ÓÍ‡ ÒÚ‡ÓÒÚ.

œÂÔÓ‰Ó·ÌË ‘‡‚ÒÚ, ÔÓ‰Ó·ÌÓ Ì‡ Ò‚Óˇ
·‡˘‡, ·ËÎ ‚ÂÎËÍ ÔÓ‰‚ËÊÌËÍ, ÒÚÓ„Ó ÒÔ‡Á-
‚‡Î ÏÓÌ‡¯ÂÒÍËÚÂ Á‡‚ÂÚË Ë ÓÒÓ·ÂÌÓ ÔÓ-
ÒÚ‡. «‡‚˙¯‚‡ÈÍË ÁÂÏÌËˇ ÒË ÊË‚ÓÚ, ÚÓÈ
ÒÂ ÔÂÒÂÎËÎ ‚˙‚ ‚Â˜ÌËÚÂ Ó·ËÚÂÎË Ë ‚
·ÂÁÒÏ˙ÚÌËˇ ÊË‚ÓÚ.
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“‡‚‡Ì. Ã‡Ú. ÀÂÚÂˆ.  ‡ÚÂÚ. “‡Ô‡. ‘ËÌ‡Î. ÀËÏÓÌ.
ÀËÏ‡Ì. ÀÂÒ. —ËÓÔË. ¿Î‡ÌË. ”ÌËÍ‡ÚË.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Êúñìåò çà Ëóäîãîðåö
â Øàìïèîíñêàòà ëèãà
„Орлите” картотекираха 8 българи и 17 чужденци за Динамо Загреб

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО МАКС СПОРТ 3
3.30 Велес Сарсфилд -
Талерес де Кордоба

ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Сао Пауло - Сеара
3.30 Атлетико Минейро -
Палмейрас

ПО НОВА СПОРТ
ТАЕКУОНДО
19.00 СП за юноши в София

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
19.00 Турнир във
Вашингтон (мъже)

ПО МАКС СПОРТ 2
3.00 Турнир в Лос Кабос (мъже)

efbet ЛИГА
IV КРЪГ
Арда - Септември Сф 3:2 1:0 Ко-

тев (6) 1:1 Каса (28) 2:1 Иванов (37)
2:2 Стоев (73-авт) 3:2 Тета (74).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 4 3 1 0 12:2 10
 2. ÷— ¿ 4 3 1 0 10:2 10
 3. ¿‰‡ 4 3 0 1 6:5  9
 4. ÀÓÍÓ œ‰ 4 3 0 1 5:4 9
 5. ÷— ¿ 1948 4 2 2 0 5:3 8
 6. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3 2 0 1 2:1 6
 7. —Î‡‚Ëˇ 3 2 0 1 3:2  6
 8. ÀÓÍÓ —Ù 4 1 2 1 4:3  5
 9. ¡ÂÓÂ 4 1 1 2 4:8  4
10. —ÂÔÚÂÏ‚Ë —Ù 4 1 1 2 6:8  4
11. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 4 1 1 2 5:6  4
12. ÀÂ‚ÒÍË 2 1 0 1 5:1  3
13. ’Â·˙ 4 1 0 3 3:6  3
14. œËËÌ 4 0 2 2 4:6  2
15. —Ô‡Ú‡Í ¬Ì 4 0 1 3 1:12  1
16. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 4 0 0 4 2:8  0

V КРЪГ
петък, 18.30: Спартак Вн - Хебър;

21.00: Славия - Лудогорец; събота,
18.45: Берое - Черно море; 21.00:
ЦСКА 1948 - Ботев Вр; неделя, 18.45:
Левски - Пирин; 21.00: Ботев Пд -
ЦСКА; понеделник, 18.30: Септември
Сф - Локо Сф; 20.45: Локо Пд - Арда.

РЕЗУЛТАТИ

Лудогорец имаше късмет
при жребия за плейофите на
Шампионската лига. “Орли-
те” ще играят с по-добрия от
Бодьо/Глимт (Нор) или Жал-
гирис (Лит) за влизане в гру-
пите. Преди това обаче
българският шампион трябва
да елиминира Динамо Загреб
(първата среща беше снощи).

Първите мачове от плей-
офите ще се играят в Нор-
вегия или Литва на 16 или
17 август, а реваншът е сед-
мица по-късно в Разград или
Загреб.

ВТОРА ЛИГА
V КРЪГ
13.08, събота, 18.00: Спортист -

Етър; Беласица - Витоша Б; Миньор -
Монтана; Спартак Пл - Добруджа; Ду-
нав - Янтра; Марица - Созопол; 14.08,
неделя, 18.00: ЦСКА 1948-2 - Ботев
Пд-2; 15.08, понеделник, 20.00: Ли-
текс - Лудогорец-2; 16.08, вторник,
18.00: Струмска слава - Крумовград.

БФС промени
3 мача в V кръг

БФС направи три промени по

програмата за V кръг. Левски ще

посрещне Пирин в неделя (7 август)

от 18.45 ч., вместо от 21 ч. Мачът

Берое - Черно море ще се играе в

събота от 18,45 ч., вместо в неделя

от 18.45. Срещата ЦСКА 1948 -

Ботев Вр ще е в събота, но от 21

ч., вместо от 18.45 ч. Дербито на VI

кръг Лудогорец - Левски е насрочено

за 14 август, неделя, от 21 ч. Бит-

ката за Тракия между Берое и Ботев

Пд ще е на 13 август от 21 ч.

ÖÑÊÀ ñðåùó Áðüîíäáè èëè Áàçåë
â Ëèãàòà íà êîíôåðåíöèèòå

Мони ГЕОРГИЕВ

ЦСКА нямаше голям късмет при
жребия за Лигата на конференциите.
Вицешампионът на България ще играе
срещу по-добрия от Брьондби (Дан)
или Базел (Швейц) за влизане в групи-
те. Мачовете са на 18 и 25 август, а
първият е в София.

Преди това ЦСКА трябва да отст-
рани Сейнт Патрикс (Ирл). Първата
среща е утре на ст. “Българска армия”.

Десният бек на ЦСКА Асен Дон-
чев бе избран за Играч №1 на III кръг
на efbet Лига след първия си гол в
елита. 20-годишният благоевградчанин
вкара единственото попадение при
успеха над Черно море (1:0) и спечели

допитването на Пресклуб “България”.
Талантът получи 6 от общо 18 гласа и
изпревари Ивайло Чочев от ЦСКА
1948 с 5 гласа, Бернард Текпетей (Лу-
догорец) и Иван Тилев (Арда) - 3, и
Георги Русев (ЦСКА 1948) - 1.

“Радвам се всеки път, когато полу-
чавам шанс на терена, без значение от
позицията, въпреки че предпочитам да
съм на крилото. Надявам се утре сре-
щу Сейнт Патрикс да зарадваме фено-
вете. Те са силов отбор, стъпват здра-
во, така че ни чака битка. Нямаме при-
теснения от цикъла четвъртък-неделя”,
заяви Дончев.

СНИМКА АВТОРЪТ

Асен Дончев позира с наградата
за Играч №1 на III кръг

СНИМКА БТА

Мая Лейър (76 кг) изтласква 128 кг, с които
стана шампионка на Игрите на Британската
общност в Бирмингам, Англия, с двубой от
228 кг. Среброто заслужи Тайво Лиади (Ниг)
с 216 кг, пред Максима Уепа (Науру) с 215 и др.

Фаворит в двойката без-
спорно е отборът на Бодьо,
който пролетта изуми Евро-
па с 1/4-финала си в Лигата
на конференциите. По пътя,
освен с победата над род-
ния ЦСКА, се прочу и с
шестте гола, които вкара на
Рома. Жалгирис също не
бива да бъде отписван, за-
щото изхвърли шведския
Малмьо в предишния пред-
варителен кръг.

При отпадане от Динамо,
Лудогорец ще отиде в пре-
сявките на Лига Европа, къде-

то жребият отреди отново да
срещне един измежду Бодьо
и Жалгирис, само че съпер-
ник на “орлите” ще е загуби-
лият от двата тима. При ново
поражение българите ще иг-
раят в групите на Лигата на
конференциите.

Лудогорец картотекира
последното си ново попълне-
ние Якуб Пьотровски за
снощния мач срещу Динамо.
Разградчани се възползваха
от възможността в послед-
ния момент да направят про-
мени от първоначалната кар-

тотека, подадена в края на
миналата седмица. Полякът
влезе на мястото на Брани-
мир Костадинов, който ина-
че е част от втория тим на
шампионите.

Лудогорец запълни цяла-
та квота от 25 човека, които
има право да картотекира в
Лист А за европейските тур-
нири. По принцип това бе
трудно постижимо за българ-
ския отбор през годините,
тъй като не можеше да
изпълни ограниченията, кои-
то УЕФА налага.

НАКРАТКО

Левски попадна на поносим съперник за плейофите в Ли-
гата на конференциите. “Сините” ще играят срещу АЕК (Лар-
нака) или Партизан за влизане в групите. Носителят на Купата
на България ще се изправи срещу загубилия от тази двойка.
Сърбите и кипърците се срещат в III кръг на Лига Европа.

Левски евентуално ще бъде гост в първата среща на 18
август, а реваншът е седмица по-късно.

Преди това играчите на Мъри Стоилов трябва да елимини-
рат Хамрун Спартанс. Първата среща е утре в Малта, а ре-
ваншът - седмица по-късно на “Герена”.

Привържениците на Ботев Пд обявиха пълна подкрепа за
собственика на клуба Антон Зингаревич. Руснакът ще продължи
необезпокоявано да ръководи “канарите”, като първата цел е
да намери нов треньор. Спряганите са Славен Билич и бившият
селекционер на България Ясен Петров. Обединени фракции
“Бултрас” в същото време обявиха, че подкрепят промените.
“Собственикът на клуба има нашата абсолютна подкрепа да
доразвие проекта Ботев. Феновете ще окажат своята подкрепа
в предстоящия мач с ЦСКА в неделя и очакват от всички играчи
максимално себераздаване на терена”, се казва в позицията.

Ëåâñêè ÷àêà Ïàðòèçàí
èëè ÀÅÊ â Åâðîïà

Øåôúò íà Áîòåâ Ïä
ñ ïîäêðåïà îò ôåíîâåòå


